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ŽIVOT V SLÁDKOVIČOVE
informačný spravodaj

XXXII. ročník č. 5/2024 vydáva mesto Sládkovičovo

27.10.2024 o 15.00 hod. v budove 
Súkromnej strednej odbornej školy 
Beseda s Jánosom Zolcerom
Prezentácia knihy Gorbačovove tajomstvá

29.10.2024 o 18.00 hod. pred ZŠ K. Kuffnera 
Lampiónový sprievod mestom 
Pred Inovatechom interaktívna detská 
diskotéka

7.11.2024 o 19.00 hod. v Inovatechu 
Radošinské naivné divadlo 
Ako sme sa hľadali 
Vstupné: 25 eur 
Predaj vstupeniek cez Ticketportal a na 
recepcii Inovatechu

14.11.2024 o 9.00 hod. v budove 
Súkromnej strednej odbornej školy 
Odborná konferencia 
OZ Múzeum cukru 
Bližšie informácie sú na str. 12.

22.11.2024 o 17.00 hod. v Inovatechu 
Šláger paráda 
Galakoncert slovensko-maďarských 
šlágrov 
Vstupné: 11 eur/13 eur 
Predaj vstupeniek cez Ticketportal a na 
recepcii Inovatechu

23.11.2024 o 18.00 hod. v jedálni vysokej 
školy 
VIII. Rodičovský ples ZŠ s MŠ 
K. Kuffnera 
Vstupné: 35 eur  
Predaj vstupeniek na recepcii Inovatechu

27.11.2024 o 19.00 hod. v Inovatechu 
Shakespeare a Alžbeta 
Divadelné predstavenie 
Nevhodné pre deti do 15 rokov 
Vstupné: 14 eur 
Predaj vstupeniek cez MaxiTicket a na 
recepcii Inovatechu

Dovoľte mi na úvod jednu krátku histor-
ku. Bývalý vysokopostavený politik, ktorý 
iba nedávno odišiel do dôchodku, mal pred-
nášať na veľkej celoštátnej študentskej kon-
ferencii. Ako stál na pódiu pred asi tisíckou 
študentov a pripravoval si svoje poznámky 
k prednáške, odpil si zo svojej kávy, ktorú 
mal v papierovom pohári. Usmial sa na štu-
dentov, a povedal im: „Viete, vlani o takomto 
čase som ešte ako štátny tajomník ministerstva 
obrany prednášal v tomto hoteli na podobnej 
konferencii. Vtedy pre mňa zabezpečili let bi-
znis triedou, vyzdvihli ma na letisku, vybavili 
mi všetko v hoteli, pred mojou prednáškou ma 
zobrali do lobby klubu obskakovali ma, a po-
núkli mi kávu v krásnej čínskej porcelánovej 
šálke. V týchto dňoch už nie som v tej vysokej 
funkcii, už som dôchodca. Teraz som priletel 
do tohto mesta turistickou triedou.Na letisku 
som chytil taxík, a v hoteli som všetko vyba-
voval sám ako každý iný turista. Keď som sem 
prišiel pred svojou prednáškou a pýtal som sa 
organizátorov, či by som mohol dostať kávu, 
tak ma neobslúžili, ale iba ukázali na kávovar 
v kúte, že tam si môžem sám pripraviť kávu, 
akú chcem. Túto kávu, ktorú teraz popíjam 
v papierovom pohári. Akú lekciu by ste si 
mali zapamätať z tejto historky? Tá vlani po-
núknutá káva v príjemnom lobby bare v krás-
nom čínskom porceláne nebola mienená mojej 
osobe, ale tej vysokej pozícii, ktorú som v tej 
dobe ešte zastával. Mojej osobe musí stačiť 
káva v papierovom pohári, takisto ako aj nám 
všetkým musí stačiť káva v papierovom pohá-
ri. Keď sa stanete úspešnými ľuďmi v živote, 
alebo budete lídrom v dôležitej pozícii, bude-
te môcť si užívať veľa pozornosti: ľudia vás 
budú oslovovať „pane“ alebo „madam“, zobe-
rú vám vašu batožinu, podržia pred vami otvo-
rené dvere, slušne vám ponúknu šálku čaju 
bez toho, že by ste o to požiadali. To všetko 
ale nie je adresované vašej osobe, ale vašej po-
zícii. Akonáhle odídete, tieto isté služby a vý-
hody budú ponúknuté tomu, kto vás nahradí. 
Nikdy nezabúdajte na to, že vždy si zaslúžite 
papierový pohár. Študujte, zlepšujte sa vo svo-
jom odbore, a robte svoju prácu najlepšie ako 
viete, aby sa z vás stali lídri a úspešní ľudia.“

Človek je najvyspelejší, najkreatívnejší 
tvor na svete, neustále chce zlepšovať svoje 
schopnosti. Výsledkom, a teda aj dôkazom 
tejto kreativity človeka sú nielen krásne ume-
lecké diela z rôznych odvetví sveta kultúry 
a umenia, či fanúšikovskému oku lahodia-
ce športové výkony, ale z hľadiska nájdenia 
vhodného riešenia na mnohé problémy ľud-
stva takisto množstvo úspešných vynálezov 
zo sveta vedy a techniky alebo celý rad vyvi-
nutých a odskúšaných liečebných metód z ob-
lasti lekárskych vied.

Či už hovoríme o brilantnej hre tréne-
rom perfektne pripraveného futbalového 
mužstva, na ktorú je krása pozerať, o často 
životy zachraňujúcom heroickom výkone 
nemocničného operačného tímu, keď rodi-
na operovaného pacienta so slzami v očiach 
čaká na úspešný záver operácie, alebo o duši 
lahodiacom krásnom hudobnom zážitku od 
dirigentom perfektne zosúladeného bravúr-
neho orchestra alebo spevokolu, za spoločne 
dosiahnutým úspechom treba vidieť vždy aj 
množstvo driny, ktorá od prvých nesmelých 
začiatkov dovedie tento tím pod vedením jeho 
zodpovedného lídra k perfektnému súladu 
a harmónii, keď každý z členov tímu si uve-
domuje svoju mieru zodpovednosti, a aj to, 
ako majú všetci ťahať za jeden koniec, aby 
ako výsledok ich úsilia dosiahli spoločný 
úspech.Elementárna slušnosť, úcta a reš-
pektovanie lídra aj ostatných členov patria 
k „štábnej kultúre“ každého úspešného tímu 
– inými slovami povedané, IBA TAKTO je to 
v „súlade s kostolným poriadkom“. V mno-
hých situáciách života stretávame ľudí, ktorí 
sú z rôznych dôvodov v pozícii lídra skupiny, 
alebo vykonávajú prácu súvisiacu s dôležitou 
funkciou. Treba povedať, že ich miera zod-
povednosti je oveľa vyššia, akú majú ostatní 
členovia skupiny. Úcta a rešpekt voči lídrom 
a ich dôležitej práci sa začínajú už pri oslo-
vení a vzájomnej komunikáciis nimi. Líder 
má najlepší pocit zo svojho úsilia vtedy, keď 
vidí, že členovia jeho tímu vedia spoločným 
úsilím dosahovať aj také úspechy, v ktorých 
dosiahnutie ani neverili. Aj samospráva mes-
ta je dobrým príkladom tímu. Primátor mes-



2 ŽS 5/2024MESTO INFORMUJE

O úcte, zodpovednosti a rešpekte k lídrom, o vytúženej
 harmónii a o nádeji, ktorá umiera posledná

14. zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Sládkovičove z 25. 9. 2024

Mestské zastupiteľstvo schválilo:

• program rokovania,
• VZN č. 121/2024 o zákaze umiestnenia 

herní a kasín na území mesta Sládkovi-
čovo,

• Plán kontrolnej činnosti hlavného kontro-
lóra na II. polrok 2024,

• predloženie žiadosti o poskytnutie NFP 
na projekt „Vypracovanie projektovej do-
kumentácie k projektu sociálnych nájom-
ných bytov v Sládkovičove“,

• 4. úpravu rozpočtu mesta Sládkovičovo 
v roku 2024 navýšením príjmovej a vý-
davkovej časti rozpočtu o 125 345 eur,

• Zámennú zmluvu, uzatvorenú medzi 
Mestom Sládkovičovo a COOP Jednota 

Galanta, spotrebné družstvo,
• Zmluvu o zriadení vecných bremien me-

dzi mestom Sládkovičovo a spoločnosťou 
GreenWay Infrastructure s.r.o.,

• Zmluvu o zriadení vecných bremien me-
dzi mestom Sládkovičovo a spoločnosťou 
Západoslovenská distribučná, a. s.,

• žiadosti Ing. Adriána Klementa, Pierre 
Baguette s. r. o. a PROVIDENTIA o zme-
nu Územného plánu mesta Sládkovičovo,

• obstaranie dodatku č. 6/2024 k Územ-
nému plánu mesta Sládkovičovo, pred-
metom ktorého budú doručené žiadosti 
o zmenu Územného plánu mesta Sládko-
vičovo,

• vykonanie potrebných úkonov na zmenu 

v organizácii dopravy, spočívajúcu 
v zákaze vjazdu nákladných automobilov, 
okrem dopravnej obsluhy, na uliciachFu-
číkova v celom rozsahu, s pokračovaním 
na Železničnú ul. až k stretu s Veľkoúľan-
skou ul., na Pionierskej ul. a na Košútskej 
ul. v intraviláne mesta Sládkovičovo 
v celom rozsahu,

• vyplatenie ročnej odmeny pre Mgr. Vilia-
ma Brunnera, riaditeľa Technických slu-
žieb Sládkovičovo vo výške jednomesač-
ného funkčného platu r. 2023.

Mestské zastupiteľstvo vzalo na vedomie:

• Správu o kontrole plnenia uznesení prija-

ta a poslanci mestského zastupiteľstva „boli 
zvolení do tímu“ v demokratických voľbách 
voličmi mesta. Nie sú jeden podriadení druhé-
mu. Primátor ako zvolený líder reprezentuje 
mesto navonok, poslanci mestského zastupi-
teľstvazas majú právo rozhodovať o majetku 
mesta, prijímať nariadenia a uznesenia, a ich 
hlavnou úlohou je pracovať spoločne v tíme, 
teda v mestskom zastupiteľstve tak, aby popri 
rozvoji mesta našli riešenia aj na oprávnené 
žiadosti a problémy obyvateľov, ktorí žijú 
v tomto meste, a poverili ich touto zodpoved-
nou úlohou. Ak by riadenie mesta a zveľaďo-
vanie mestského majetku bolo jednoduché, 
mohol by na ich mieste pracovať hocikto, 
avšak voľby sa konajú práve preto, aby si ob-
čania vo voľbách poskladali najschopnejší, 
najužitočnejší a najtalentovanejší tím, ktoré-
mu dôverujú a ktorému môžu zveriť správu 
mesta. Akákoľvek atmosféra nedôvery, deš-
pektu a obviňovania medzi nimi len naštrbia 
morálku a vzájomné vzťahy, rozbíjajú harmó-
niu a zatarasujú cestu k dosiahnutiu spoloč-
ného cieľa. 

V posledných mesiacoch sa okrem spus-
tenia prevádzky novej materskej školy poda-
rilo pripraviť a podať niekoľko rozvojových 
projektov. Na rozšírenie strojového vybave-
nia Technických služieb mesta bolo podaných 
viac žiadostí. Na rozšírenie triedeného zberu 
komunálnych odpadov sme požiadali o dotá-
ciu na obstaranie nového traktora, čelného na-
kladača a mostovej váhy v hodnote 303 279,- 
EUR, na výzvu Environmentálneho fondu SR 
sme podali niekoľko žiadostí, jednak na do-
dávku nového traktora s príslušenstvom, ďalej 
na dodávku veľkoobjemových kontajnerov, 
a ďalšia žiadosť išla na inú výzvu na dodávku 
malotraktora s príslušenstvom. Čo sa týka in-
vestičných akcií, bol podaný projekt „Vypra-
covanie projektovej dokumentácie k projektu 
sociálnych nájomných bytov v Sládkovičo-
ve“ vo výške 18 821,- EUR na bytový dom 

s 9 bytovými jednotkami v lokalite Cukro-
varská. Pokiaľ ide o opravy miestnych ciest, 
podali sme projekt „Rekonštrukcia miestnych 
komunikácií pre zlepšenie mobility občanov 
MRK“ v celkovej hodnote 1 234 027,- EUR. 
Podobne bol podaný projekt „Rekonštrukcia 
ciest v meste Sládkovičovo“, ktorý sa týka 
opravy ulíc Školská, Cukrovarská úsek kostol 
– cukrovar, spojovacia ulica medzi Grandom 
a Školskou ulicou. Na podanie bol kompletne 
pripravený aj projekt „Zateplenie obvodové-
ho plášťa a rekonštrukcia zdroja tepla bytové-
ho domu so súpisným číslom 405“, po ktorom 
by nasledovala obdobná rekonštrukcia su-
sedného bytového domu so súpisným číslom 
404.V rámci tejto stavby by sa zateplil obvo-
dový plášť, zateplila by sa strecha minerálnou 
vlnou, zateplila by sa fasáda, vymenili by sa 
všetky okná a vonkajšie dvere, vymenili by sa 
kotly a vnútorné rozvody plynu, a obnovil by 
sa aj celkový vzhľad budovy, napr. zábradlia. 
Žiaľ, projekt, na ktorého príprave sa dlhé me-
siace intenzívne pracovalo, nemohol byť po-
daný na Štátny fond rozvoja bývania, pretože 
pri hlasovaní o podaní tejto žiadosti o dotáciu-
opäť došlo k akémusi „komunikačnému ne-
dorozumeniu“, keď nastala podobná situácia 
ako pri hlasovaní o kúpe kaštieľa. Pri tomto 
hlasovaní päť z 11 poslancov síce hlasovalo 
za podanie projektu, ale zvyšných šesť (čiže 
nadpolovičná väčšina...) sa zdržalo hlasova-
nia, a tak potrebné uznesenie o tomto projekte 
nebolo schválené. Stalo sa to napriek tomu, že 
spočiatku aj túto investičnú akciu považovalo 
zastupiteľstvo za potrebnú, keďže ľudia býva-
júci v tejto bytovke na túto rekonštrukciu už 
dávno čakajú. Športovou terminológiou pove-
dané: cesta k dosiahnutiu súladu a harmónie 
v tíme chce čas, a asi aj náš mladý talentovaný 
tím delegovaný voličmi sa potrebuje preniesť 
cez takéto obdobie a postupne sa zohrať, aby 
každý z volených predstaviteľov miesto ne-
gatív hľadal hlavne pozitíva v naskytujúcich 

sa príležitostiach. O každom dobrom tíme 
platí, že nikdy neprehrá. Buď vyhráva, alebo 
keď niektoré problémy nezvládne najlepšie 
a niekedy prehrá, tak sa z toho poučí pre bu-
dúcnosť, a tým sa zároveň aj posilní. Aj v prí-
pade tohto talentovaného mladého tímu žije 
ešte nádej, že postupne sa môže dopracovať 
k harmonickej spolupráci, a tím sa z drobných 
neúspechov poučí. V opačnom prípade môže 
dôjsť k tomu, že neskôr už každý bude ľuto-
vať šance, ktoré sa naskytli, a ktoré neboli vy-
užité a zúročené. 

Kultúrny a spoločenský život v meste bol 
aj v posledných mesiacoch bohatý. Každý si 
mohol vybrať z pestrej ponuky podujatí. Po-
pri rozlúčke s letom sa kládli vence pri príle-
žitosti 80. výročia SNP, tohoročné otvorenie 
školského roka nám spestrilo aj odovzdanie 
novej budovy materskej školy, Slovenský 
zväz záhradkárov s klubom dôchodcov zorga-
nizoval opäť úspešnú výstavu ovocia a zeleni-
ny, na cintoríne sa uskutočnila dôstojná spo-
mienková slávnosť pri príležitosti vynovenia 
13 vojnových hrobov maďarských vojakov, 
uskutočnila sa úspešná jazda na bicykloch na 
Relax, prebehli oslavy 75. výročia Csema-
doku, seniori aj jubilanti mali stretnutie, na 
ktorom si v príjemnom prostredí mohli zaspo-
mínať na minulé roky a občerstviť tak svoje 
príjemné spoločné spomienky. Do konca roka 
ale budú ešte ďalšie podujatia, ako lampióno-
vý sprievod, divadelné predstavenie Radošin-
ského naivného divadla, odborná konferencia 
o príprave múzea cukru, divadelné predstave-
nie Trenčianskeho divadla, Mikuláš, vianočné 
trhy, vianočný koncert ZUŠ, Vianoce s Dió 
héj a na záver ešte mestský vianočný koncert. 
O zážitky bude opäť postarané, a preto si uži-
me tieto programy, nech je nás čo najviac, aby 
sme sa postupne mohli všetci preniesť do prí-
jemnej atmosféry vianočnej pohody. 

Štefan Lancz
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14. zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Sládkovičove z 25. 9. 2024

Odovzdávanie novej budovy materskej školy

Dňa 2. septembra 2024 otvorila svo-
je brány nová budova materskej školy pre 
54 detí v areáli Spojenej školy v Sládkovičo-
ve vďaka projektu s názvom „Rozšírenie ka-
pacity MŠ výstavbou nového objektu“. Ako 
je to v prípade mnohých projektov v súčas-
nosti, aj proces zrodu tejto materskej školy 
bol komplikovaný. Od začiatku tohto projek-
tu bolo veľa skeptikov, ktorí neverili tomu, 
že sa to môže úspešne dokončiť do konca 
minulého programovacieho obdobia Európ-
skej únie. Kontrola pôvodného verejného 
obstarávania z mája 2022 trvala veľmi dlho, 
až do decembra. Napokon v dôsledku zmien 
cien v stavebníctve bolo treba celý proces re-
alizovať znovu. Samozrejme, navýšené ceny 
na stavebnom trhu navýšili aj výslednú cenu 
navrhnutej stavby, tým aj spoluúčasť mesta. 
Mesto pôvodne získalo na túto stavbu dotá-
ciu 600 980 eur od Ministerstva vnútra SR, 
neskôr riadenie projektu prešlo pod Úrad 
vlády SR. Po ukončení opakovaného verej-
ného obstarávania vysúťažená celková cena 
stavby, zariadení, mobiliáru a príslušenstva 
bola 1 246 501 eur. Stavebné práce na no-
vej materskej škole sa teda mohli začať až 
v marci 2023, a do konca roku 2024 sa mali 
dokončiť. Nakoľko zvýšenie cien na staveb-
nom trhu sa prejavilo na všetkých realizova-
ných projektoch, Úrad vlády SR uznal, že 
treba kompenzovať neplánované zdraženie 
projektov. Aj mestu Sládkovičovo sa podari-
lo získať ďalšiu dotáciu na túto stavbu v hod-

note 269 410 eur zo zdrojov SURPLUS. 
Bola to dlhá cesta od prvotnej myšlienky 
až po dnešné finále, teda odovzdanie novej 
budovy do prevádzky. Bolo to koordinova-
né úsilie a spoločný úspech mnohých firiem, 
ako napr. EH bau s.r.o., AP PROJEKT spol. 
s r. o., JKL production s.r.o., NOMIland 
s.r.o., Komingstav s.r.o., BELUNA a.s., 
TRIUS FINANCE s.r.o., AMIRE s.r.o., 
Technické služby Sládkovičovo, a samozrej-
me aj zamestnancov Mestského úradu Slád-
kovičovo, ktorí koordinovali priebeh výstav-
by. Mesto je teraz bohatšie o novú, modernú 
budovu v celkovej hodnote 1 246 000 eur, 
so zastavanou plochou 600 m2, pričom je 
v tejto výslednej cene zarátaný aj nový in-
ventár budovy, mobiliár, vzduchotechnika, 
príslušenstvo, detské ihrisko, ohradenie ob-
jektu a vstupná brána do areálu materskej 
školy. Z tejto výslednej sumy bola dotácia 
pre mesto vo výške 870 391 eur a spoluúčasť 
mesta predstavovala 434 737 eur. 

Na slávnostné odovzdávanie budovy 
s troma triedami boli pozvaní hostia, ktorí 
sa podieľali na realizácii projektu, predsta-
vitelia samosprávy, spojenej školy a poslanci 
mestského zastupiteľstva. Úvod slávnost-
ného odovzdávania patril škôlkarom, ktorí 
prítomným krásne zarecitovali, zaspievali 
a zatancovali, za čo si vyslúžili veľký po-
tlesk. Po privítaní hostí a úvodnom príhovore 
prednostu mestského úradu Štefana Lancza, 
ktorý ozrejmil prítomným priebeh realizá-

6.12.2024 pred Inovatechom 
Vianočné trhy
o 16.00 hod. stretnutie 
s Mikulášom, čertom a anjelom 
Bližšie informácie o poukážkach na 
mikulášske balíčky sú na str. 13.

11.12.2024 o 16.30 hod. v Inovatechu 
Vianočný koncert ZUŠ
12.12.2024 o 18.00 hod. v Inovatechu
Prezentácia knihy - 100. výročie 
úmrtia K. Kuffnera
13.12.2024 o 18.00 hod. v Inovatechu 
Vianoce s Dió héj

20.12.2024 o 18.00 hod. v Inovatechu 
Mestský vianočný koncert

tých na 13. zasadnutí MZ v Sládkovičove,
• Súhrnnú správu o kontrole plnenia uzne-

sení MZ v Sládkovičove,
• Správu z kontroly vybavovania sťažností 

a petícií za rok 2023.

Mestské zastupiteľstvo neschválilo:

• investičný zámer mesta Sládkovičovo 
realizovať investičnú akciu „Zateplenie 
obvodového plášťa a rekonštrukcia zdroja 
tepla bytového domu so súpisným č. 405“,

• obstarávacie náklady stavby „Zateplenie 
obvodového plášťa a rekonštrukcia zdroja 
tepla bytového domu so súpisným č. 405“ 
vo výške: 562 762,94 € s DPH,

• výber zhotoviteľov investičnej akcie „Za-
teplenie obvodového plášťa a rekonštruk-
cia zdroja tepla bytového domu so súpis-
ným č. 405“ na základe výsledku verejné-
ho obstarávania,

• spôsob financovania investičnej akcie 
„Zateplenie obvodového plášťa a rekon-
štrukcia zdroja tepla bytového domu so 

súpisným č. 405“ úverom zo Štátneho 
fondu rozvoja bývania (ŠFRB) vo výške 
562 762,94 € s lehotou splatnosti 25 ro-
kov,

• predloženie žiadosti o poskytnutie úveru 
zo ŠFRB.

Celé znenie zápisnice je uverejnené 
na www.sladkovicovo.sk.

cie projektu, sa ujal slova zástupca primá-
tora mesta Pavol Bartaloš, keďže primátor 
mesta sa nemohol na podujatí zúčastniť zo 
zdravotných dôvodov. Zástupca primátora 
mesta odovzdal ďakovné listy hosťom, ktorí 
sa podieľali na realizácii projektu a spolu so 
zástupkyňou riaditeľky spojenej školy Ane-
tou Mikešovou prestrihli stuhu, čím bola ma-
terská škola oficiálne odovzdaná a otvorená. 
Riaditeľka spojenej školy Slávka Kramárová 
pozvala prítomných na prehliadku budovy. 
Po nej bolo pre všetkých pripravené občer-
stvenie, o ktoré sa postarali zamestnankyne 
mestského úradu. Deti sa potešili džúsu a vy-
farbovaciemu vrecúšku s fixkami.

Veríme, že táto budova bude dlho slúžiť 
k spokojnosti deťom, ktoré v týchto priesto-
roch budú vychovávané, ale aj pedagogic-
kým pracovníčkam, ktoré sa postarajú o to, 
aby detičky hravou formou získavali základy 
pre ďalšie vzdelávanie.

Štefan Lancz
Zuzana Červenková
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Zo života ZŠ s MŠ K. Kuffnera

V pondelok 2. septembra 
sa pred budovou našej školy 
začali schádzať žiaci, rodičia 
a priatelia školy, aby sláv-
nostne otvorili školský rok 
2024/2025. Na úvod predniesli 
milú básničku naši prváci 
Peťka Boronkayová a Mať-
ko Struhár. Pani riaditeľka 
PaedDr. Slávka Kramárová 
privítala príhovorom všetkých 
žiakov, rodičov a zamest-
nancov školy. K prítomným 
sa prihovoril aj viceprimátor 
mesta MVDr. Pavol Bartaloš, 
ktorý pani riaditeľke odovzdal 
symbolickú kyticu. Nálada 
medzi žiakmi a ich rodičmi 
bola príjemná a bezprostredná. 
Žiaci sa po prázdninách s ra-
dosťou a nadšením zvítali so 
svojimi kamarátmi a učiteľmi.
Plní očakávania boli naši naj-
menší prváčikovia, ktorých 
pred školou privítali ich pani 
učiteľky. Veríme, že sa v našej 
škole budú cítiť dobre, naučia 
sa mnoho nových poznatkov 
a nájdu si veľa dobrých kama-
rátov. Dúfame, že tento škol-
ský rok bude obohacujúcim 
obdobím pre všetkých našich 
žiakov. Pedagógovia opäť pre 
nich pripravili veľa zaujíma-
vých aktivít, súťaží a krúžkov, 
v ktorých sa môžu plne reali-
zovať a zdokonaľovať, ale aj 
zmerať si sily s rovesníkmi. 
Všetkým pedagogickým aj ne-
pedagogickým zamestnancom 
školy, rodičom a žiakom pra-
jeme najmä veľa zdravia a síl, 
aby do nového školského roka 
vykročili s dobrou náladou 
a pozitívnou energiou. 

Začiatkom školského roka 
pravidelne prebieha na našej 
škole Európsky týždeň mobi-

lity. Celý projekt je zameraný 
na podporu zmeny správania 
v prospech aktívnej mobili-
ty, verejnej dopravy a iných 
čistých dopravných riešení, 
ktoré prispievajú k zlepšeniu 
kvality ovzdušia a vytvárajú 
príjemnejšie miesta pre život 
a prácu. O tom, že naša ško-
la podporuje túto myšlienku, 
svedčil školský dvor, ktorý sa 
zaplnil bicyklami, kolobežka-
mi a korčuľami. Vyvrcholením 
týždňa bola vydarená cyklo-
jazda do Ekoparku Relax, kto-
rá sa uskutočnila v spolupráci 
s mestom Sládkovičovo. Po 
príchode do cieľa mali cyklisti 
možnosť zapojiť sa do rôznych 
súťaží, za ktoré dostali milú 
pozornosť. Bolo to veľmi prí-
jemné dopoludnie plné smie-
chu a rozhovoru. Týmto sa 
chceme poďakovať všetkým 
cyklistom za účasť, organizá-
torom za usporiadanie podu-
jatia a mestu Sládkovičovo za 
pomoc a finančnú podporu.

Od minulého školského 
roka je naša škola zapojená 
do programu Erasmus+, ktorý 
podporuje vzdelávanie a od-
bornú prípravu mládeže v Eu-
rópe. Účasť v tomto programe 

zahŕňa aj vzdelávanie pedagó-
gov. Koncom augusta sa v dán-
skej Kodani konal vzdelávací 
kurz pre učiteľov zameraný 
na predchádzanie alebo pre-
venciu predčasného ukončenia 
školskej dochádzky, ktorý pro-
stredníctvom programu Eras-
mus+ usporiadala organizácia 
Europass Teacher Academy. 
Vzhľadom na to, že v našej 
škole nám záleží na celkovej 
pohode a pravidelnej dochádz-
ke našich žiakov, o čo sa sna-
žíme aj s pomocou školského 
podporného tímu, sa na tomto 
vzdelávaní s medzinárodnou 
účasťou zúčastnili tri peda-
gogičky – za učiteľov Mgr. 
V. Čuntalová, za pedagógov 
výchovy a vzdelávania mimo 
vyučovania vychovávateľka 
M. Večerková a za školský 
podporný tím psychologička 
Mgr. L. Procházková. 

Cieľom tohto vzdelávania, 
ktoré bolo vedené v angličtine, 
bolo naučiť sa identifikovať 

žiakov s týmto problémom, 
rozpoznať riziká, prijať opat-
renia, pochopiť oblasti vplyvu, 
objaviť úspešné prístupy a prí-
klady osvedčených postupov 
na zníženie miery predčasného 

ukončenia školskej dochádz-
ky, a tiež rozvíjať nápady na 
vlastné projekty predchádza-
nia predčasného ukončenia 
školskej dochádzky a účast-
níčky sa dozvedeli osvedčené 
postupy zapájania do komu-
nity. Okrem týchto odborných 
činností v rámci kurzu účast-
níci predstavili ostatným svoju 
krajinu, mesto, školu a svoju 
prácu, vymieňali si navzájom 
svoje vedomosti a skúsenos-
ti, spoločne objavovali krásy 
mesta, kultúru a mentalitu Dá-
nov, ochutnávali ich tradičné 
jedlá. Teraz bude nasledovať 
šírenie nadobudnutých po-
znatkov a skúseností nielen 
v komunite našej školy, ale aj 
v širšom profesijnom okolí.

Posledný septembrový týž-
deň sa na našej škole konala 
zbierka Biela pastelka, ktorá je 
pod záštitou Únie nevidiacich a 

slabozrakých Slovenska. Cie-
ľom zbierky je získanie finanč-
ných prostriedkov na podporu 
ľudí so zrakovým postihnutím. 
Výnos Bielej pastelky je kaž-
doročne použitý na poskyto-
vanie sociálneho poradenstva 
a sociálnej rehabilitácie, na 
financovanie aktivít, ktoré 
nevidiacim a slabozrakým 
ľuďom pomáhajú začleniť sa 
do bežného života. Tento rok 
prebiehala zbierka nielen u nás 
v škole, ale aj v uliciach nášho 
mesta. Chceme sa poďakovať 
všetkým žiakom, rodičom, 
pedagogickým aj nepedago-
gickým zamestnancom školy 
a obyvateľom Sládkovičova, 
ktorí sa do projektu Biela pas-
telka zapojili, a tým podporili 
užitočnú vec.

Vedenie školy
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Čo sa udialo na Základnej škole Sándora Petőfiho

Od 2. septembra sme sa 
naplno vrhli do nového škol-
ského roka a nič to nedokazuje 
lepšie ako udalosti uplynulé-
ho mesiaca. Len čo sa skon-
čil Alžbetin tábor v Zánke pri 
Balatone, na ktorom sa vďaka 
úspešnej školskej žiadosti zú-
častnilo desať našich žiakov, 
bol tu už začiatok školského 
roka. Naši prváci sa rýchlo pri-
spôsobili novému prostrediu 
a starší žiaci si ako starí priate-
lia rozprávali o letných zážit-

koch –možno okrem šiestakov 
a siedmakov, ktorí nemali čas 
na diskusie o prázdninách, pre-
tože už 3. septembra sa začal 
ich týždenný plavecký kurz na 
Termálnom kúpalisku Vincov 
les. Našim inštruktorom sa 
podarilo dosiahnuť, že do kon-
ca týždňa takmer všetky deti 
úspešne preplávali stanovenú 
vzdialenosť. V rámci recyk-
lačného programu našej školy 
žiaci skoro celý rok zbierali 
použité batérie a mobilné te-
lefóny, čo bolo také úspešné, 
že 30 žiakov dostalo bezplat-
né vstupenky na premietanie 
filmu podľa vlastného výbe-
ru. Tak sa jedného pekného 

septembrového dňa naši žiaci 
prvého stupňa vybrali do Du-
najskej Stredy, kde si v CINE-
MAX-e pozreli animovanú 
komédiu Mačacia duša. Tento 
zážitok bol pre deti veľkou 
motiváciou, aby sa aj tento rok 
aktívne zapojili do recyklačné-
ho programu. Medzitým neza-
háľal ani náš turistický krúžok. 
Zorganizoval prvý tohtoročný 
výlet, ktorý mal vďaka veľ-
kému záujmu trvať dva dni. 
Jeden autobus „turistov“ sa 

vybral do Vysokých Tatier, 
aby si poriadne zašportovali 
v jesennej prírode. Výcho-
diskovým bodom bola Chata 
Baranec v Žiarskej doline, od-
kiaľ sa podarilo zorganizovať 
dve túry (Pribylina, Liptovská 
Mara). Okrem toho so sprie-
vodcom zbierali v lese huby 
a večer si užili chutnú večeru 
a príjemnú spoločnosť. Minulý 
rok sme sa aktívne zapájali do 
rôznych vedomostných súťaží 
a programov, vďaka čomu boli 
študenti, ktorí sa zúčastnili na 
vlastivednej súťaži s názvom 
Hľadači pokladov (Kincske-
resők), ocenení striebornou 
medailou a žiaci, ktorí sa zú-

častnili na mentorskom kurze 
talentov (Mentor Tehetségtan-
folyam), pozvaní na výlet do 
Komárna, ktorý zorganizoval 
Zväz maďarských pedagógov 
na Slovensku. Navštívili ve-
decké zážitkové centrum Ag-
roverzum, múzeum L. v. Bee-
thovena a Múzeum Trianonu, 
kde na základe týchto zážitkov 
získali nové poznatky. Okrem 
výletov sa začali aj spomien-
kové akcie. Najprv sme sa 
zúčastnili na spomienkovej 

slávnosti na cintoríne v Slád-
kovičove, kde sme si pri príle-
žitosti obnovy hrobov 13 ma-
ďarských vojakov pripomenuli 
maďarských vojakov padlých 
v druhej svetovej vojne. Na 
narodeniny maďarského spi-
sovateľa Benedeka Eleka sme 
v škole oslávili Deň maďar-

skej ľudovej rozprávky, počas 
ktorého tí najmenší sledovali 
rozprávkové filmy, po ktorých 
nasledovala súťaž a úniková 
hra. Začiatkom októbra sme 
si, ako každý rok, pripomenu-
li aradských mučeníkov, žiaci 
sa zúčastnili na prednáške, po 
ktorej sa zapaľovali sviečky na 
ich pamiatku a nasledoval ve-
domostný kvíz.

Je neuveriteľné, koľko sa 
toho dá stihnúť za jediný škol-
ský mesiac popri učení. Je isté, 

že naši žiaci a učitelia nebudú 
zaháľať ani počas ďalších me-
siacov a tvrdá práca prinesie aj 
tento rok výsledky, o ktorých 
vás budeme pravidelne infor-
movať.

Katalin Takács
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škôl vyjadrili svoj rešpekt ba-
bičkám a dedkom prostredníc-
tvom básní, piesní a tancov. Po 
kultúrnom programe privítal 
prítomných primátor mesta 
Gábor Krommer, nasledova-
ný Kristínou Kovácsovou, 
podpredsedníčkou sociálnej 
a bytovej komisie, a Imrichom 
Lengyelfalusym, členom ko-
misie. Po recitácii básní  Gize-
lou Orosovou nasledoval prípi-
tok Štefana Lancza, prednostu 
mestského úradu. Po oficiálnej 
časti slávnosti si hostia vy-
chutnali skorú večeru a do ve-
černých hodín sa zabávali pri 
hudbe manželov Halásovcov. 
Pri rozlúčke vyjadrili účastníci 
svoju vďaku za krásne popo-
ludnie. Vedenie mesta ďakuje 
všetkým, ktorí sa zúčastnili na 

tejto slávnosti, a s úctou myslí 
na tých, ktorí sa z nejakého dô-
vodu nemohli na stretnutí zú-
častniť. Dúfame, že na budúci 
rok sa všetci opäť stretneme! 
Poďakovanie patrí aj zboru pre 
občianske záležitosti, pedagó-
gom a žiakom Základnej školy 
Karola Kuffnera a Základnej 
školy Sándora Petőfiho za 
krásny a rôznorodý program, 
žiakom, ktorí zabezpečili bez-
chybnú obsluhu, pracovníkom 
Technických služieb Sládkovi-
čovo za ich pomoc a školskej 
jedálni za chutné jedlo, ktoré 
prispelo k úspechu tejto sláv-
nosti.

Všetkým našim seniorom 
prajeme pevné zdravie, radost-
né, aktívne a krásne roky!

 
Silvia Michaleková

referentka sociálnych vecí

Október je mesiacom úcty 
k starším, mesiacom, ktorý 
je venovaný ľuďom v po-
kročilom veku a našej vďake 
a uznaniu voči nim. Je to osla-
va lásky a úcty. Našou úlohou 
je naučiť sa a naučiť aj naše 
deti, budúce generácie, pre-
javovať úctu k starším. Už sa 
stalo tradíciou, že sa každý rok 
na jeseň stretávame, aby sme 
vyjadrili našu vďaku, rešpekt, 
uznanie a lásku tým, ktorí po 
dlhých rokoch práce trávia 
medzi nami svoje zaslúžené 
dôchodkové roky. V rámci 
tejto úcty zorganizovala aj 
tento rok sociálna a bytová 
komisia fungujúca pri mest-
skom zastupiteľstve stretnutie 
seniorov. Dňa 5. októbra 2024 
sa v jedálni vysokej školy ziš-

lo takmer sto občanov nášho 
mesta vo veku nad 70 rokov. 
Slávnosť otvorila a viedla Edi-
ta Katonová, členka zboru pre 
občianske záležitosti. Žiaci 
sládkovičovských základných 

30. augusta 2024 si obča-
nia Sládkovičova pripomenuli 
80. výročie Slovenského ná-
rodného povstania slávnost-
ným kladením vencov pri 

starom kultúrnom dome. Po 
odznení štátnej hymny a pred-
nese básní v podaní Sabínky 
Križanovej a Kataríny Ba-
loghovej nasledovali príhovo-

Pripomenuli sme si 80. výročie Slovenského národného povstania

Úcta k starším občanom nášho mesta

ry predsedu Oblastného výbo-
ru Zväzu protifašistických bo-
jovníkov v Galante Jozefa Jan-
ského a primátora nášho mesta 
Gábora Krommera. Vo svojich 

príhovoroch priblížili históriu 
vzniku Slovenského národné-
ho povstania a vzdali hold hr-
dinom povstania, ktorí bojova-
li proti fašistickej a nacistickej 
ideológii aj za cenu nasadenia 
svojich životov, aby zachránili 
budúcnosť našej krajiny. Po-
tom zástupcovia mesta Slád-
kovičovo, Oblastného výboru 
ZPB v Galante, politických 
strán a Antonius senior cen-
tra slávnostne položili vence 
k pamätným tabuliam. Na zá-
ver sa Edita Katonová poďa-
kovala prítomným za účasť 
a rozlúčila sa s nimi.

Zuzana Červenková

PRÍSPEVKY
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Spomienková slávnosť

Poznáme víťazov

V dňoch 7. až 9. 9. 2024 sa 
konala v Inovatechu výstava 
ovocia a zeleniny, po ukončení 
ktorej sme pristúpili k vyhod-
noteniu hlasovania návštev-
níkov výstavy o prvé tri ceny 
za najkrajšie ovocie a zeleninu 
a o prvé tri ceny za dekorá-
ciu. Ďakujeme všetkým, ktorí 
prispeli do výstavy svojimi 
výpestkami, spoločnosti Zel-
seeds.r.o. Horná Potôň za 
exponáty zo svojho pestova-

ného sortimentu, žiakom zo 
Spojenej školy, Školská 212, 
za krásny exponát s názvom 
„Škola so srdcom na dlani“. 
Ďakujeme všetkým, ktorí vý-
stavu navštívili a svojou prí-
tomnosťou nás podporili v na-
šej činnosti. 

Na výstave sa zúčastnilo 
28 vystavovateľov so 128 ex-
ponátmi. Výstavu navštívilo 
173 občanov a 208 žiakov. 
Tak, ako po iné roky, ani tento 

raz na našej výstave nechýbal 
rodák zo Sládkovičova Karol 
Farkaš z DSS Štrkovec. Výsta-
va bola aj vhodnou príležitos-
ťou na odovzdanie darčeka za 
výtvarnú súťaž na tému „Môj 
sen o záhrade“ žiačke Spojenej 
školy, Školská 212, Gabriele 
Rozenbergerovej, ktorá sa vo 
svojej kategórii umiestnila na 
prvom mieste. Gabike ešte raz 
GRATULUJEME a poďako-
vanie adresujeme aj pedago-
gickým pracovníkom za to, že 
pomohli motivovať a organi-
začne sa zapojiť do súťaže.

Výsledky hlasovania:

Kategória ovocie a zelenina: 
1. cena –Ondrej Vicián–kapus-
ta neskorá
2. cena –Vladimír Štefunko–
cesnak sloní
3. cena –Zuzana Rutland–tek-
vica Gigant

Kategória dekorácia :
1. cena –Anna Szalayová – 
tekvica fľašková (Lopó tok)
2. cena –Tibor Myslík–dekorá-
cia z hrozna
3. cena –Agáta Nagyová –far-
by jesene

Všetkým víťazom srdečne 
blahoželáme! 

Na záver vyslovujem veľ-
ké poďakovanie všetkým čle-
nom výboru SZZ a všetkým, 
ktorí pomohli organizačne pri-
praviť túto výstavu, vedeniu a 
zamestnancom Inovatechu, TS 
Sládkovičovo, p. Ing. Antono-
vi Szabóovi za krásne a chutné 
jabĺčka, ktorými sme obdaro-
vali deti z našich škôl, a veľ-
ké poďakovanie patrí najmä 
mestskému úradu za finančnú 
podporu na ceny pre vystavo-
vateľov. Všetkým veľká vďa-
ka!
  Ján Németh
 predseda MO SZZ

„Vojak, ktorý zomrel hr-
dinskou smrťou so zbraňou 
v ruke, išiel do boja za nás. 
Nie pre politické systémy, ale 
pre svoju vlasť.“

Toto krédo Vlastivedného 
združenia Memoriae Patrum, 
ktoré si dalo za úlohu vyhľa-
dať a starať sa o hroby maďar-
ských vojakov a vytvárať im 
vojnové pamätníky, zaznelo v 
úvode spomienkovej slávnos-
ti.

Združeniu sa vďaka fi-
nančnej podpore Vojenského 
historického ústavu a múzea 
Ministerstva obrany Maďar-
ska aj v našom meste podarilo 
obnoviť 13 hrobov maďar-

ských vojakov padlých v bo-
joch II. svetovej vojny.

Pri tejto príležitosti sa 
11. septembra 2024 uskutoč-
nila na starom cintoríne spo-
mienková slávnosť, na ktorej 
sa zúčastnili pozvaní hostia: 
pplk. László Tamás Lesko, 
obranný, vojenský a letecký 
atašé Maďarska v Bratislave; 
mjr. Tamás Gombos, zástup-
ca obranného, vojenského 
a leteckého atašé Maďarska 
v Bratislave; Dr. Ákos Lukács 
Bence, vedúci Oddelenia za-
hraničnej vojenskej starostli-
vosti Vojenského historického 
ústavu a múzea Ministerstva 
obrany Maďarska a Riaditeľ-

stva kultu hrdinov; npor. Csa-
ba Berta, odborný referent od-
boru Vojenského historického 
ústavu a múzea Ministerstva 
národnej obrany; mjr. Dr. Sán-
dor Író, farár Katolíckeho poľ-
ného biskupstva Ministerstva 
obrany Maďarska; rtm. Csaba 
Bánfi, trubkár budapeštianskej 
posádkovej kapely; Tivadar 
Bréda, predseda Vlastived-
ného združenia Memoriae 
Patrum; Mgr. József Berényi, 
podpredseda TTSK, a predsta-
vitelia nášho mesta.

Po úvodnom prednese bás-
ne Katarínou Baloghovou sa 
prítomným prihovorili primá-
tor nášho mesta Ing. Gábor 

Krommer a vedúci Oddelenia 
zahraničnej vojenskej starost-
livosti Vojenského historické-
ho ústavu a múzea Dr. Ákos 
Lukács Bence. Po slávnost-
ných príhovoroch farár Kato-
líckeho poľného biskupstva 
Ministerstva obrany Maďarska 
posvätil obnovené vojenské 
hroby a nasledovalo slávnost-
né kladenie vencov. Na záver 
sa prítomným prihovoril Ti-
vadar Bréda, predseda Vlasti-
vedného združenia Memoriae 
Patrum, a hudobný sprievod 
trubkára budapeštianskej po-
sádkovej kapely spomienkové 
podujatie ukončil.

Zuzana Červenková
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Členovia Klubu seniorov 
Sládkovičovo sme sa vo štvr-
tok 8.8.2024 o 8.45 hod. od-
viezli na relax do Jelky, kde 
sme v dobrej nálade, výbor-
nom počasí a pestrej ponuke 
gastronomických pochúťok 
zotrvali do 16.00 hod. Ďaku-
jem všetkým zúčastneným 
(30 členom) za účasť, reštau-
rácii Malom a jej zamestnan-
com za príjemné prostredie 

a perfektnú obsluhu, Mest-
skému úradu Sládkovičovo za 
objednanie a úhradu dopravy 
a spoločnosti FERMO a p. 
vodičovi za bezpečnú jazdu 
a presné pristavenie autobusu 
podľa objednávky. 

Všetkým srdečná vďaka!

  Ján Németh, 
predseda 

Klubu seniorov Sládkovičovo

Vincák v sezóne 2024

Celodenný relax v Jelke

Boli sme na Agrokomplexe

Termálne kúpalisko Vincov 
les otvorilo túto letnú sezónu 
už v piatok 14. júna 2024.Od 
júna až do septembra nás spre-
vádzalo nadpriemerne teplé 
a stabilné počasie, ktoré po-
skytlo ideálne podmienky na 
kúpanie a oddych. Slnečné dni 
s minimom zrážok a príjemný-
mi teplotami pravidelne pre-
sahujúcimi 30 °C prilákali na 
kúpalisko množstvo návštevní-
kov. Vďaka tomuto výnimočne 
priaznivému počasiu sa mohla 
sezóna rozvinúť naplno, a to bez 
dlhých prestávok či chladných 
dní, ktoré by ju narušili. Leto 
bolo teplé aj v noci, čo spríjem-
nilo pobyty v kempingu a ve-
černé aktivity. Aj koniec sezóny 
sa niesol v znamení krásneho 
letného počasia, čo umožnilo 
predĺžiť prevádzku kúpaliska. 
Toto leto na Vincovom lese sa 
stalo skutočným symbolom sl-
nečných dní, ktoré sme si všetci 
mohli naplno užiť. Počas letnej 
sezóny (87 kúpacích dní) navští-
vilo kúpalisko 93 tisíc denných 
zákazníkov, čím kúpalisko pre-
siahlo cieľ dennej priemernej 
návštevnosti. Zákazníci aj tento 
rok mohli využiť rôzne benefi-
ty a zlacnené vstupy cez portál 
Zľavomat, použitie karty Mul-
tisport bez doplatku na kúpanie, 
ako aj zlacnené vstupné pre dr-

žiteľov preukazov ISIC, ITIC 
a EURO<26. Kemping kúpalis-
ka sa tešil vysokej návštevnosti 
(celkovo vyše 8 000 prenoco-
vaní), pričom viac ako polovica 
ubytovaných bola zo susednej 
Českej republiky, čo platilo aj 
pre Chatovú osadu Vincov les. 
Sezónu hodnotíme ako výbornú 
a nadpriemerne úspešnú. V tom-
to posezónnom období pracuje-
me na projektoch, ktoré chceme 
priniesť pre ďalšiu letnú sezónu. 
Budeme radi, ak zohľadníme aj 
vaše podnety a pripomienky, 
ktoré môžete zasielať v kon-
taktnom formulári na webovej 
stránke www. vincovles.com, 
kde nájdete aj všetky informácie 
o prevádzke kúpaliska. Môžete 
nám zaslať aj e-mail na adre-
su kupalisko@vincovles.com. 
Viac informácií, ako aj novinky 
na kúpalisku, môžete nájsť na 
sociálnych sieťach Instagram 
(vincovles_official) alebo Fa-
cebook (tkvincovles). Pridajte 
sa k sledovateľom našich sietí 
a nepremeškajte informácie 
o novinkách. Ďakujeme všet-
kým návštevníkom letnej sezó-
ny, hlavne vďaka nim kúpalisko 
dokáže rásť. Tešíme sa na Vás 
v letnej sezóne 2025!

Viktor Janko
konateľ TKVL

Dňa 17.8.2024 navštívili 
členovia MO SZZ Sládkovi-
čovo spolu s členmi ZO SZZ 
Pusté Úľany celoslovenskú 
poľnohospodársku výstavu 
Agrokomplex v Nitre. Už po 
druhýkrát sme tam neboli len 
ako návštevníci, ale naši členo-
via Vladimír Štefunko, Ondrej 
Vicián a Ján Németh tam mali 
aj svoje vypestované ovocie 
a zeleninu. Boli sme si pozrieť 
celú expozíciu SZZ, veľmi sa 
nám páčila a v kútiku duše sme 
sa tešili, že aj my sme trochou 
prispeli k rozmanitosti výsta-
vy. Aj keď našu prechádzku 

medzi stánkami a pavilónmi 
na chvíľu prerušil dážď, ne-
zúfali sme a tento čas sme 
využili na malé občerstvenie 
a oddych. Po daždi sme pokra-
čovali v prehliadke a skutočne 
bolo sa na čo pozerať. Myslím, 
že nemusíme banovať, že sme 
navštívili túto výstavu, lebo 
niektorí si nakúpili rôzne kve-
tinky, drobné ovocie a pod. 
a plní pozitívnych dojmov sme 
sa o 14.00 hod. vracali domov.
 
    
 Ján Németh

predseda  SZZ  Sládkovičovo

Peňažný príspevok 
pre seniorov

Mesto Sládkovičovo má aj v tomto roku prichystané pe-
ňažné príspevky pre všetkých, ktorí v roku 2024 dovŕšia 70 
rokov svojho života a starších. 

Peňažné príspevky sa budú vyplácať od 25. do 29. 
novembra 2024 v pokladni mestského úradu občanom 
s minimálne 2-ročným  trvalým pobytom v Sládkovičove. 
Je potrebné preukázať sa občianskym preukazom. Kto si zo 
zdravotných dôvodov nemôže prevziať peniaze, môže tak 
urobiť ním poverená osoba. Aj v tom prípade je potrebný 
občiansky preukaz dôchodcu.

Silvia Michaleková
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Na Relaxe sa v sobotu 
7.9.2024 pod vedením Klobás-
kového klubu Sládkovičovo 
a majiteľov RELAXU konal 
ďalší ročník GASTRO FES-
TIVALU, úžasnej akcie, kde 
si mohli opäť porovnať svoje 
kulinárske schopnosti mno-
hé súťažné družstvá z okolia 
aj spoza hraníc. Neostali sme 
bokom ani my, členovia Klubu 
seniorov Sládkovičovo, a opäť 
sme sa zúčastnili s osvedčenou 
zostavou kuchárov: Peter Ba-
láž, Erika Balážová, Ladislav 
Gášpár, Marika Gášpárová 
a ich pomocníkov, členiek klu-
bu, ktoré zabezpečili pre svo-
jich súťažiacich a hostí rôzne 
dobroty: Mária Gášpárová–
hájošky, Piroška Lauková– 
tvarohový rez a zemiakové 
pagáče, Helenka Némethová 
– moravské koláče a zemia-
kové pagáče, Marika Csana-
kyová– jablkový rez, Anka 
Horváthová –makovú štrúdľu, 
Marika Krivošeková– langoše. 
Okrem týchto dobrôt nechýba-
li ani dezinfekčné prostriedky 
v 52-percentnej sile. Počasie, 

nálada, priateľské stretnutia, 
všetko bolo fantastické, za 
čo patrí organizátorom veľ-
ké poďakovanie. Našu radosť 
znásobilo umiestnenie paprč-
kového guláša našich kuchá-
rov na peknom štvrtom mieste 
a získanie krásnej ceny – vy-
sávača. Všetkým zúčastneným 
družstvám gratulujem v mene 
členov klubu seniorov k účas-
ti, ako aj k umiestneniu. Ale 
hlavne k účasti, lebo nie je až 
také dôležité, kto a aké miesto 
obsadil, ale to, že sme tam 
boli a svojou účasťou podpo-
rili fantastickú akciu, zabavili 
sa, nadviazali nové priateľstvá 
a o to hlavne ide. Nášmu druž-
stvu –družstvu KLUBU SE-
NIOROV – z úprimného srdca 
gratulujem, všetkým členkám, 
ktoré doniesli napečené dob-
roty a boli nápomocné kuchá-
rom, srdečne ďakujem. BOLI 
STE SUPER!

    
  Ján Németh
  predseda 

Klubu seniorov Sládkovičovo

Rozlúčka z letom vo Veľkých Úľanoch

Na Relaxe to v sobotu žilo

Na tejto akcii, ktorú zorga-
nizovali a na ktorú nás pozvali 
členovia klubu seniorov Zlatý 
dážď, sme sa zúčastnili vo štvr-
tok 29.08.2024 o 15.00 hod. aj 
my, členovia Klubu seniorov 
Sládkovičovo. Po príchode 

nás milo priateľsky privítali 
šikovné gazdinky príjemným 
pohostením a milým prekva-
pením bol kultúrny zážitok 
v podobe fantastickej hudob-
nej produkcie speváčky SISI, 
ktorá účinkuje aj v Sláger TV. 

Okresný športový deň JDS 

Dňa 28. septembra 2024 
sa konal IX. ročník okresné-
ho športového dňa Jednoty 
dôchodcov Slovenska Galan-
ta. Organizátormi boli Okres-
ná organizácia Galanta a ZO 
JDS Gáň. Miestom konania 
bol športový areál v Gáni. 
Vďaka podpore samosprávy 
obce, starostu a zástupcu sta-
rostu bola výborná športová 
atmosféra. Na športovom dni 
sa zúčastnilo vyše120 súťažia-
cich, ktorých privítal p. Mrva, 
zástupca starostu. ZO JDS 
Sládkovičovo reprezentovalo 
1 družstvo mužov a 1 družstvo 
žien. Mária Matlohová získa-

la už druhýkrát zlatú medailu 
v disciplíne „hod váľkom“. 
Počasie nám prialo a okrem 
súťaže tú správnu atmosfé-
ru navodilo aj stretnutie so 
známymi z iných organizácií 
okresu. Vyhodnotenie a po-
hostenie pripravila ZO v Gáni 
spolu s vedením obce Gáň 
v kultúrnom dome. Záverečné 
posedenie spríjemnil účastní-
kom mladý folklorista spevom 
a hrou na harmonike.

    
 Terézia Pethőová, 

predsedníčka 
ZO JDS Sládkovičovo

Svojimi piesňami nás napriek 
veľkej horúčave doslova strhla 
do perfektnej zábavy, spevu 
a tanca. Celému kolektívu klu-
bu seniorov Zlatý dážď pod 
vedením Helenky Márišovej 
ďakujeme za príjemné a doko-
nale zorganizované priateľské 
popoludnie. Veľké poďakova-
nie v mene všetkých členov 
klubu patrí aj Mestskému úra-

du Sládkovičovo, ktorý nám 
zabezpečuje objednávky do-
pravy na plánované výlety, ako 
aj úhrady za dopravu. Ďakuje-
me tiež dopravcovi a vodičovi, 
ktorý aj tento raz pristavil au-
tobus presne podľa objednáv-
ky. Všetkým veľká vďaka.

Ján Németh, predseda 
Klubu seniorov Sládkovičovo
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názov Dió héj (Orechová škrupina) a jeho 
členovia dôstojne reprezentujú naše mesto 
po celej Európe. Pred niekoľkými rokmi 
sa k nim pridala skupina mladých školá-
kov, ktorí sa stali základom pre detský ci-
tarový súbor Diócska (Orechová škrupin-
ka). V divadelnej činnosti, ktorá sa začala 
v päťdesiatych rokoch minulého storočia, 
úspešne pokračuje divadelná skupina Ha-
hota, ktorá pôsobí už 31 rokov a reprezen-
tuje naše mesto nielen v okolitých dedi-
nách a mestách, ale aj na mnohých súťa-
žiach a v Maďarsku.

Okrem spomínaných aktivít sa naša 
organizácia desiatky rokov venovala aj 
ďalším činnostiam, ako sú literárne krúž-
ky, stretnutia so spisovateľmi, hľadanie ta-
lentov a rozhovory so známymi osobnos-
ťami. Za to, že Csemadok v Sládkovičove 
funguje dodnes, vďačíme ľuďom s túžbou 
niečo urobiť, ktorí vždy s veľkým nad-
šením organizovali podujatia a plánovali 
nové projekty. Našťastie, v minulosti žilo 
v Sládkovičove mnoho takýchto jedincov 
a aj dnes máme ich nasledovníkov, z kto-
rých niekoľkí počas slávnostného večera 
prevzali z rúk Rudolfa Mézesa, tajomníka 

75. výročie založenia Csemadoku

Základná organizácia Csemadoku 
v Sládkovičove usporiadala 21. septembra 
2024 spomienkovú slávnosť pri príleži-
tosti 75. výročia založenia organizácie. 75 
rokov je krásny vek aj v živote človeka, 
nieto ešte v existencii kultúrnej organi-
zácie. Je pravda, že základná organizácia 
Csemadoku v Sládkovičove vznikla až 
dva roky po založení celoštátnej organizá-
cie, no veríme, že oslavovať treba práve 
dátum celoslovenského vzniku, keďže aj 
my sme súčasťou tejto celoštátnej mater-
skej organizácie. Predvádzali sa čoraz lep-
šie, celovečerné, viackrát uvádzané pred-
stavenia, ako napríklad opereta Čardášová 

princezná alebo János vitéz a pod. Netrva-
lo dlho a vznikla aj folklórna tanečná sku-
pina Új Hajtás spolu s citarovým súborom 
a so zmiešaným speváckym zborom Vox 
Humana, ktoré získali nespočetné oce-
nenia na rôznych koncertoch. Folklórna 
skupina bola viackrát ocenená na význam-
ných festivaloch, no bohužiaľ, po dlhých 
rokoch aktívnej činnosti sa jej nepodarilo 
vychovať novú generáciu a zanikla. Cita-
rový súbor však od svojho vzniku neustále 
napreduje a takisto získal mnoho ocene-
ní a cien. Postupom času si súbor osvojil 

Oblastného výboru Csemadoku v Galante, 
a Attilu Srejnera, predsedu ZO Csemadok 
v Sládkovičove, čestné diplomy a pamätné 
plakety. Ocenenie získali za svoje aktivity 
na zachovanie maďarskej kultúry. Ceny 
od Oblastného výboru Csemadoku a ZO 
Csemadok v Sládkovičove prevzali: Péter 
Katona, Marián Soltó a AlexanderVígh. 
Cenu ZO Csemadok v Sládkovičove do-
stali: Edit Talamon, Mihály Kelemen 
a Rudolf Mézes, ktorému čestné uznanie 
predsedníctva celoštátneho Csemadoku 
odovzdal Attila Srejner. 

V kultúrnom programe slávnostného 
večera vystúpili domáce súbory ako det-
ský citarový súbor Diócska, citarový sú-
bor Dió héj, speváci divadelnej skupiny 
Hahota, ďalej klavirista Drahoš Bangó, 
folklórny súbor Varsás z Dolných Salíb 
a večer výnimočným vystúpením uzavrel 
herec a spevák György Derzsi. V dnešnej 
dobe je v Sládkovičove veľmi ťažké veno-
vať sa kultúre, najmä maďarskej, pretože 
je nás čoraz menej. Preto patrí obrovská 
vďaka vedúcim a členom miestnych sú-
borov, ako aj všetkým, ktorí akýmkoľvek 
spôsobom podporujú našu organizáciu 
a pomáhajú jej. Žiaľ, treba si uvedomiť, 
že Csemadok v Sládkovičove možno 
prežíva svoje posledné roky, a ak nebu-
dú existovať ľudia odhodlaní a ochotní 
bojovať za našu kultúru, identitu, tradície 
a maďarstvo, môže úplne zaniknúť. Nech 
je ostatných 75 rokov pre dnešnú gene-
ráciu príkladom, že s trochou vôle doká-
žeme veľké veci! Nech sú javiská kul-
túrnych domov ešte dlho plné citarovej 
hudby, nech ešte dlho znie potlesk pre di-
vadelníkov a nech sa v Sládkovičove ešte 
dlho hovorí po maďarsky!

Vedenie  
ZO  Csemadoku  v  Sládkovičove 
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Sústredenie splnilo svoj účel

Požehnanie spoločenstva

Od 26. do 29. septembra 
2024 sa konalo sústredenie 
citarovej skupiny Diócska zo 
Sládkovičova a dolnosalibskej 
citarovej skupiny. Miestom 
sústredenia bol Tábor Resort 
Vintop Karkó v Búči. Okrem 
citarovej hry sme s deťmi 
navštívili Múzeum bábik 
v Búči, kde je vystavených 
viac ako 50 zmenšených kópií 
bábik tradičného maďarského 
ľudového odievania, deti si 

mohli užiť tajomné únikové 
miestnosti a vyskúšali si svoje 
zručnosti aj v kuchyni −pri-
pravili zemiakové pagáčiky. 
Popri skúškach sa našiel čas aj 
na futbal, pingpong, rôzne hry 
a, samozrejme, smiech, ktorý 
nesmel chýbať. 

Cieľom sústredenia bolo 
prehĺbenie vedomostí a pre-
cvičenie citarovej hry, ako aj 
spájanie členov tímu a získa-
vanie spoločných skúseností 

Cirkev žije aj cez prázd-
niny. Žalmista v 133. žalme 
vyznáva – aké dobré a milé 
je to, keď bratia a sestry spo-
lu bývajú. A naozaj nám je 
spolu dobre. Počas tohto leta 
nám Pán Boh doprial byť pri 
rôznych hrách, turistike, gri-
lovačke, mohli sme počuť Bo-
žie Slovo, či vložiť svoj život 
do modlitby. Je povzbudivé 
vidieť, ako nám pri týchto ak-
tivitách pomáhajú rodičia.

Bolo pre nás milou skú-
senosťou, keď sme v počte 
25 ľudí navštívili Klenovec 
na víkend, kde mnohí boli so 
mnou ešte ako deti pred Kon-
firmáciou a dnes sme na toto 
nádherné miesto prišli už so 
svojimi deťmi. Spomínali 
sme, ale zároveň sme si uve-
domili –Požehnanie spoločen-
stva.

Uvedomili sme si, že sme 
spoločenstvom, ktoré nám 

daroval Pán Boh. Sme Jeho 
deti a Nádej v Bohu chceme 
priniesť aj iným. O tom bol aj 
misijno-športový deň na fare, 
kde sme okrem iného súťažili 
v skladaní Rubikovej kocky. 
Počas leta sme sivypočuli roz-
právanie o dravcoch a mnoho 
zaujímavostí o vtáctve na Slo-
vensku. Všetko, čo stvoril Pán 
Boh je dobré.

Vzácne na tom je, že sa 
pri týchto aktivitách stretáva-
me aj ekumenicky s Rímsko-
katolíckou cirkvou. A to sme 
prežili aj ako Ekumenický 
spevácky zbor na rodinnom 
pobyte v Častej, pretože spo-
lu nám je dobre. Vďaka Pánu 
Bohu.

Úprimne ďakujeme nášmu 
mestu za finančnú pomoc.
   
   
 Andrea Lukačovská, 

evanjelická farárka

Grilované kolená mali úspech

Na pozvanie družobného 
mesta Ivančice sme sa v dňoch 
27. až 29.9.2024 zúčastnili na 
Ivančickom grilfeste, ktorý sa 
už tradične niesol v znamení 
výbornej atmosféry a priateľ-
ských stretnutí. Naše súťažné 
družstvo bolo zložené z členov 
mestskej polície a členov dob-
rovoľného hasičského zboru. 
Rozhodli sme sa, že do súťaže 

prispejeme grilovanými ko-
lenami. Voľba sa ukázala ako 
správna a z ôsmich súťažných 
družstiev sme získali pek-
né 3. miesto. Touto sa chcem 
poďakovať Mestskému úradu 
Sládkovičovo, ktorý nám za-
bezpečil dopravu.

Roman Sabler

a spomienok. Aj fotky do-
kazujú, že naše vytýčené 
ciele sa splnili.

Akciu zorganizoval 
kultúrny spolok Dió héj 
s podporou fondu KULT-
MINOR, nadácie Bethlen 
Gábor Alapkezelő Zrt., Tr-
navského samosprávneho 
kraja, mesta Sládkovičovo 
a obce Dolné Saliby. Ďaku-
jeme.

Lektormi boli: Mari-
án Soltó, Marcela Kováč 
a Alexander Vígh−členovia 
citarovej skupiny Dió héj.

Alexander Vígh

PRÍSPEVKY
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Na srdci mi hraj! 

Konferencia OZ Múzeum cukru Cyklojazda dopadla na výbornú

V rámci Európskeho týž-
dňa mobility sa v našom 
meste vďaka ZŠ K. Kuff-
nera a mestu Sládkovičovo 
uskutočnila vydarená cyk-
lojazda, na ktorej sa zúčast-
nilo približne 130 cyklistov 
rôznych vekových kategó-
rií. Naša spoločná jazda bola 
skvelou ukážkou toho, ako 
dokáže bicykel spojiť ľudí – 
od najmladších účastníkov 
na svojich prvých detských 
bicykloch, až po skúsených 
seniorov, ktorí s nadšením 
podporili myšlienku udrža-
teľnej mobility. Najmladším 
účastníkom cyklojazdy bol ani 
nie ročný Timon a najstarším 
účastníkom bol pán Németh, 
predseda Klubu seniorov Slád-
kovičovo. Príjemné počasie 
a výborná atmosféra prispeli 
k tomu, že cyklojazda sa nies-
la v duchu pozitívnej energie 
a radosti z pohybu na čerstvom 
vzduchu. Po príchode do cieľa 
mali cyklisti možnosť zapojiť 
sa do súťaží na piatich rôznych 
stanovištiach, ktoré pripravili 

pani učiteľky zo ZŠ K. Kuf-
fnera, za čo im patrí srdečná 
vďaka. Po úspešnom absol-
vovaní všetkých stanovíšť si 
mohli cyklisti vybrať malú po-
zornosť od mesta a školy ako 
odmenu za svoju snahu.Okrem 
toho každý účastník dostal 
poukážku na občerstvenie, 
ktoré venovalo Mesto Sládko-
vičovo, a mohol si načapovať 
kofolu, ktorú venoval majiteľ 
bufetu na Relaxe pán Laka-
toš. Takto si všetci mohli po 
súťažiach oddýchnuť, doplniť 
energiu a vychutnať príjemné 
chvíle v spoločnosti ostatných 
cyklistov. Táto cyklojazda 
ukázala, že bicykel nie je len 
dopravný prostriedok, ale aj 
spôsob, ako budovať komunitu 
a zároveň podporovať zdravší 
a ekologickejší spôsob života. 
Veľká vďaka patrí všetkým 
účastníkom za energiu a nad-
šenie a takisto všetkým, ktorí 
organizačne prispeli k úspechu 
tejto akcie. Tešíme sa na ďalšie 
spoločné jazdy!

Zuzana Červenková

Hudobný príbeh Karola 
Duchoňa s názvom Na srdci 
mi hraj! prilákal 15. septembra 
2024 do Inovatechu toľko di-
vákov, že do posledného mies-
ta zaplnili veľkú sálu i niekoľ-
ko radov na balkóne.

Jeho najväčšie hity, ako 
Čardáš dvoch sŕdc, Na srd-
ci mi hraj, Elena, Tancujem 
s tebou rád a ďalšie, odzneli 
v podaní talentovaného Mar-
tina Gyimesiho, ktorý pôsobil 
na javisku ako verná kópia 
Karola Duchoňa. Činohernými 
výkonmi vynikli Dušan Cin-
kota, ktorý stvárnil Karola Du-
choňa po smrti, a Peter Trník 
v úlohe anjela.

Príbeh zachytil životnú 
dráhu umelca od jeho najväč-
šej slávy a bezstarostnej mla-

dosti cez bohémsky život až po 
tragický a smutný koniec. Po-
nechal však v pozadí otázku, 
či sa nedalo „zachrániť“ túto 
legendu, či dokážeme vnímať 
nemý krik zdanlivo úspešného, 
bezprostredného, život milu-
júceho človeka, či dokážeme 
za jeho ľahkosťou rozoznať 
strach a potrebu (obyčajnej) 
pomoci.

Tento jedinečný hudobný 
príbeh preniesol divákov do 
čias, keď jeho hlas znel v rá-
diách a jeho melódie spájali 
generácie. Rozozvučal srdcia 
divákov a zanechal v publiku 
hlboký dojem, ktorý oceni-
lo neutíchajúcim potleskom 
v stoji.

Zuzana Červenková

Občianske združenie Múzeum cukru s finančnou podpo-
rou Fondu na podporu umenia v rámci projektu Medziod-
borový výskum spojený s prípravou vzniku Múzea cukru, 
organizuje vo štvrtok 14. novembra 2024 od 9.00 hod. 
v budove Súkromnej strednej školy v Sládkovičove (Fučíko-
va 426, škola pri pomníku) 

ODBORNÚ KONFERENCIU.

Ako prednášatelia sa na konferencii zúčastnia cukrovar-
níci, historici, muzeológovia, architekti a ďalší odborníci, 
ktorí by svojimi znalosťami a skúsenosťami mohli prispieť 
k vybudovaniu múzea cukru v Sládkovičove.

Srdečne pozývame aj bývalých pracovníkov cukrovaru 
a všetkých, ktorí by túto myšlienku chceli podporiť. 

Svoju účasť, prosím, potvrďte na tel. 0948 282 698 alebo 
na e-mail: lubomira.paulenova@gmail.com.
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sponzori, za čo im patrí sr-
dečná vďaka. K úspešnej re-
alizácii šarkaniády prispeli: 
ZŠ s MŠ K. Kuffnera, mesto 
Sládkovičovo, Dobrý ježko, 
Tesco Sládkovičovo, rodina 
Boronkayovcov, Remmork 
K-K, Technické služby Slád-
kovičovo a Termálne kúpalis-
ko Vincov les.

Vďaka organizátorom sa 
šarkaniáda opäť vydarila. Spo-
jila deti, rodičov a učiteľov 
a bola krásnou príležitosťou 
na spoločné strávenie jesenné-
ho popoludnia.

Zuzana Červenková

zal mladším chlapcom, že nie 
je dôležitý vek, ale futbalová 
kvalita.

Po vyhodnotení turnaja 
a tomboly nás čakal krásny 
ohňostroj, ktorý dal bodku za 

celým turnajom. Veríme, že 
hráči a ľudia, ktorí sa prišli 
pozrieť na Nový Dvor, zaži-
li pekný deň a s radosťou sa 
vrátia aj o rok.

Chceli by sme sa veľmi 
pekne poďakovať sponzo-
rom, ktorí nás podporili fi-
nančne a robia tak každý rok. 
Ďakujeme pánom Antonovi 
Szabóovi, Vilkovi Rumanovi, 
Kalmimu Hrdlicovi a Mest-
skému úradu v Sládkovičove.

Ďakujeme Obecnému úra-
du v Pustých Úľanoch a ďa-
kujeme každému, kto prispel 
cenou alebo poukážkou do 
tomboly.

Už teraz sa tešíme na ďal-
ší ročník.

Roman Sabler ml.

PRÍSPEVKY

Memoriál Jána Urbáneka

Šarkaniáda sa opäť vydarila 

Dňa 24. augusta 2024 sa 
konal na Novom Dvore v po-
radí už 8. ročník Memoriálu 
Jána Urbáneka.

Na turnaji sa zúčastni-
lo šesť mužstiev a boli sme 
svedkami krásnych akcií, 
nádherných gólov ale aj emó-
cií, či už to boli emócie šťas-
tia alebo emócie hnevu, teda 
všetko to, čo prináša futbal, 
šport, ktorý máme všetci veľ-
mi radi.

Po celý deň nám slniečko 
dávalo jasne najavo, kto tu 
bude dnes pánom, a preto bol 
veľmi dôležitý pitný režim. 
Pre detičky boli nachystané 
skákacie hrady a maľova-
nie na tvár. V tombole sme 
mali krásne ceny a na prvých 
dvoch miestach boli aj tento 

rok podpísané dresy sloven-
ských reprezentantov Lászla 
Bénesa a Matúša Bera.

Najlepším hráčom turnaja 
sa stal rodák zo Sládkovičova 
Róbert Kysela, ktorý tak uká-

Dňa 11. októbra 2024 
v popoludňajších hodinách 
sa v areáli školy uskutočnila 
obľúbená šarkaniáda, ktorú 
zorganizovala Základná škola 
s materskou školou K. Kuffne-
ra v spolupráci s mestom Slád-
kovičovo. Tento ročník pritia-
hol množstvo detí s rodičmi, 
ktorí si prišli zasúťažiť a spo-
ločne stráviť čas. Deti s nad-
šením pobehovali po trávnatej 
ploche a snažili sa o to, aby ich 
šarkany vzlietli čo najvyššie. 
Mohli sa zapojiť do súťaže 
o najvyššie lietajúceho šarkana 
alebo o najkrajšieho doma vy-
robeného šarkana. Rodičia 
predviedli svoju šikovnosť 

v súťaži o najdlhšiu narezanú 
jablkovú šupku. Nechýbal ani 
hod papierovým lietadielkom, 
ktorý sa stal obľúbenou zába-
vou pre všetkých zúčastne-
ných. Pre deti boli pripravené 
ešte ďalšie štyri stanovištia 
s rôznymi športovými aktivita-
mi, kde si mohli vyskúšať svo-
ju zručnosť a vytrvalosť. Ská-
kací hrad bol ďalšou atrakciou, 
ktorá prilákala najmenších 
a prispela k ich radosti a smie-
chu. Po absolvovaní všetkých 
stanovíšť porota, zložená z pe-
dagógov a rodičov, vyhodnoti-
la súťaže a vyhlásila víťazov.

Víťazi súťaží boli odme-
není cenami, ktoré venovali 

Poukážky na mikulášske balíčky

Dňa 6. decembra 2024 počas vianočných trhov k nám 
zavíta Mikuláš so svojimi vernými spoločníkmi –s anjelom 
a čertom. Okrem magickej atmosféry a radosti prinesú de-
ťom aj mikulášske balíčky. Aby ich bolo dosť pre všetky 
deti, pripravili sme poukážky na mikulášske balíčky. 

Rodičia si ich môžu zakúpiť za symbolické 1 euro na 
recepcii Inovatechu v termíne 

             od 28.10.2024 do 29.11.2024.
Každé dieťa s poukážkou bude mať istotu, že balíček od 

Mikuláša dostane.

Zuzana Červenková
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Stretnutie po 55 rokoch

Oslava Márie je už tradíciou

V piatok 27. septembra 
2024 sme sa po 55 rokoch 
stretli spolužiaci z IX.C ZDŠ 
v Sládkovičove aj s najlepším 
triednym učiteľom Ondrejom 
Porgeszom a jeho manželkou 
Editkou. Radi sa stretávame 
a spomíname na školské časy. 
Zaspomínali sme si na zážitky, 
ktoré sme spolu prežili aj na 
súťaže ako zber papiera a že-
leza, ktoré sme na kárach no-
sili od spoluobčanov na škol-
ský dvor. Porozprávali sme 
sa o rodinách a čo nám život 

priniesol. Aj keď niektorí sú 
z ďaleka, vždy radi prídu me-
dzi nás. Bolo nám ľúto tých, 
ktorí už nemohli byť s nami. 
Navždy nás opustili: Františka 
Križanová, Veronika Čana-
kyová, Anka Margetová, Mil-
ka Kučeráková a Július Fodor. 
Česť ich pamiatke. Tieto vzác-
ne chvíle sme si užili a odchá-
dzali sme trochu šťastnejší 
s tým, že o rok sa stretneme 
zas.

Paula Lachatová

Trinásty september, po-
obedňajšie hodiny boli pre 
členov Klubu seniorov Slád-
kovičovo aj napriek nepriaz-
nivému počasiu slávnostným 
odpoludním, lebo už tradične 
v tomto čase oslavujeme Má-
riu a všetky meniny. Márie, 
Mariky, Marienky, nositeľ-
ky tohoto mena majú v klube 
najpočetnejšie zastúpenie, a to 

20 členiek. Úvodom predseda 
klubu seniorov privítal všet-
kých prítomných, ako aj po-
zvaných hostí: prednostu MsÚ 
Sládkovičovo p. Štefana Lan-
cza, p. Silviu Michálekovú a p. 
Attilu Srejnera, predsedu MO 
Csemadoku Sládkovičovo. Po 
krátkom príhovore a gratulácii 
bola všetkým prítomným oslá-
venkyniam rozdaná pozornosť 

Úspešná recitátorka Gizela Orosová

Renesančný kaštieľ v Ga-
lante 19. septembra 2024 opäť 
hostil recitátorov na festivale 
„Čaro slova“ v réžii Galant-
ského osvetového strediska. 
Na 57. ročníku krajského fes-
tivalu umeleckého prednesu 
žien v Galante ZO JDS Slád-
kovičovo opätovne úspešne 
reprezentovala Gizela Oroso-
vá. Cieľom festivalu bolo pod-
porovať rozvoj umeleckého 
prednesu žien a realizácie žien 
v tejto oblasti, konfrontácia 
úrovne prednesu slovom bás-
nika a osobnosťou recitátorky 

pôsobiť na poslucháča a sti-
mulovať ho k dialógu. Gizela 
Orosová svojou účasťou na re-
citačných podujatiach úspešne 
reprezentuje Sládkovičovo 
a dosahuje úspechy. Získala 
niekoľko ocenení na okres-
ných a krajských prehliad-
kach. Porota aj tohto roku 
ocenila jej umelecký prednes. 
Jej výber„Márnotratný syn“ je 
aktuálny aj v dnešnej dobe.
 
      Terézia Pethőová, 

predsedníčka 
ZO JDS Sládkovičovo

od prednostu MsÚ. Zároveň 
predseda poďakoval všetkým 
členom za darčeky do tomboly; 
p. Michálekovej, p. Srejnerovi 
za krásne hodnotné darčeky; p. 
Valovi, p. Silvii Mikušovej, p. 
Andrejke Kovács, pánom Šte-
fanovi Laukovi, Alexandrovi 
Bendemu a Viliamovi Brunne-
rovi, našim vzácnym a stálym 
podporovateľom, za sponzor-
ský finančný príspevok.

Na oslave sa zúčastnilo 
spolu 56 osôb.

Po oficialitách prišla na 
rad výborná večera sprevá-
dzaná lahodnými melódia-
mi v podaní skupiny Mariky 
a Jožka Halásových. Neodde-
liteľnou súčasťou tejto oslavy 
je aj možnosť vyhrať darček 
v tombole. Po žrebovaní tom-
boly pokračovala v plnom 
prúde zábava pod taktovkou 
skupiny Jožka a Mariky Halá-
sových až do 21.00 hod.

Dovoľte mi poďakovať 
všetkým zainteresovaným, 
ktorí pomáhali pri organi-
začnom zabezpečení oslavy, 
našim členkám, p. Helenke 
Némethovej za výborné ze-
miakové pagáčiky, p. Gášpá-
rovi, p. F. Némethovi, vedeniu 
a personálu Jamajky za vyni-
kajúcu večeru a šikovnú obslu-
hu. Ďakujem našim priateľom, 
Jožkovi a Marike Halásovým. 
Ešte raz veľké ďakujem našim 
vzácnym sponzorom p. Lauko-
vi, p. Brunnerovi, p. Bende-
mu, p. Valovi, p. Mikušovej, 
p. Kovács. Všetkým patrí 
veľká vďaka a úcta. Verím, 
že všetci zúčastnení, aj tí, na 
ktorých sa neusmialo šťastie 
v podobe výhry v tombole, 
odchádzali domov spokojní 
a v dobrej nálade.

Ján Németh, 
predseda 

Klubu seniorov Sládkovičovo
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Spoločenská kronika k 9. 10. 2024 Pamiatka zosnulých

Navždy nás opustili:
Viera Hlucháňová /70/ - 
8.8.2024, 
Mária Melišková /81/ - 
17.8.2024, 
Juraj Németh /79/ - 
19.8.2024, 
Laura Dumannová /92/ - 
21.8.2024, 
Valéria Hudecová /73/ - 
2.9.2024,  

Eva Križanová /65/ - 
4.9.2024, 
Karol Kopáčik /58/ - 
22.9.2024, 
Zoltán Kováč /61/ - 
26.9.2024, 
Mária Čermáková /82/ - 
30.9.2024, 
Štefan Matejdes /75/ - 
3.10.2024.
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Ďakujeme všetkým, ktorí 23. augusta 2024 
odprevadili na poslednej ceste našu drahú mamu, 
amamu, prababku 

              Lauru Dumannovú, 

ktorá nás navždy opustila vo veku 92 rokov.
Ďakujeme za slová sústrasti, za vence 

a kvetiny.

Syn Vili s rodinou, Marika a syn Zoli s rodinou

S láskou spomíname na nášho drahého 
manžela, otca a dedka 

             Štefana Benkovského 

pri príležitosti desiateho výročia jeho úmrtia 
31. októbra.

Nikdy nezabudneme.
Milujúca rodina

S peknými spomienkami k tvojmu hrobu chodíme 
a so smútkom na teba myslíme.
Odišiel si od nás bez rozlúčky, 
no navždy ostaneš v našich srdciach.

Tridsiaty september je smutný dátum, keď si 
pripomíname už 2. výročie, čo nás opustil 

              Gabriel Weisz.

S láskou spomínajú manželka s dcérami, 
svokrovci a brat s rodinou.

Na pamiatku...

Všetko by bolo inak, keby si bol s nami,
keby si sa s nami rozprával a smial.
Vzal si svetlo, pokoj, teplo,
zanechal si len jeden lúč svetla, svoju pamiatku.

Dňa 4. októbra 2024 je to už rok, čo nás 
navždy opustil, milovaný manžel, otec, svokor, 
starý otec, brat,

              Ferdinand Szabó.

S láskou v srdci spomínajú: manželka, dcéry, 
zaťovia, vnúčatá a sestry.

Päť rokov je za nami, čo nepočujeme tvoj hlas, 
zostávaš medzi nami a spomienky žijú v nás.

Dňa 25. novembra 2024 uplynie 5 rokov, 
čo nás navždy opustil náš milovaný manžel, otec, 
dedko a pradedko 

             Vincent Horváth.

S láskou spomína manželka a dcéry s rodinami.

Nikdy nestratíš niekoho, koho nosíš vo svojom srdci... 
Možno stratíš jeho prítomnosť, jeho hlas, jeho vôňu. 
Ale to, čo si sa od neho naučil, 
čo ti po sebe zanechal, to nestratíš nikdy.

   Gabriela Horváthová, rod. Hupková

Dňa 19. novembra 2024 si pripomíname 
10. výročie úmrtia. 

Kto ste ju poznali, venujte jej, prosím, tichú 
spomienku. Nikdy nezabudneme.

S láskou spomína dcéra Miška s manželom 
a vnúčatami Stellkou a Alexom, najbližšia rodina. 

Oznamujeme občanom, 
že dňa 1. 11. 2024 o 13.00 h a o 16.00 h 
bude v mestskom rozhlase odvysielaná 

rozhlasová relácia k Pamiatke zosnulých.



Rozlúčka s letom v Sládkovičove

V stredu 28. augusta 2024 
sme sa rozlúčili s letom pod-
ujatím, ktoré zorganizovalo 
mesto Sládkovičovo spoloč-
ne s kultúrnym spolkom Dió 
héj. Od 17.00 hod. bol pre 
deti pripravený sprievodný 
program, v ktorom mohli vy-
užiť svoju kreativitu alebo sa 
maľovaním na tvár preme-
niť na obľúbeného hrdinu, 
či zvieratko. Mohli sa zapojiť 
do viacerých tvorivých akti-
vít ako maľovanie obrázkov 
pieskom, pletenie košíkov, 
výroba keramiky, či kresle-
nie kriedou na chodník. Ako 
sa neskôr ukázalo, do týchto 
aktivít sa zapojilo aj niekoľ-
ko dospelých. O 19.00 hod. 
otvoril podujatie primátor 
mesta svojím príhovorom, 
po ktorom nasledoval kul-
túrny program. Prvou kape-
lou, ktorá vyšla na pódium 
a vytvorila dobrú atmosféru, 
bola For You Acapella. Patrí 
k najdynamickejším aca-
pellám v strednej Európe, 
ktorá pravidelne hosťuje na 
podujatiach nielen doma, ale 
aj v okolitých krajinách. Po 
nej nasledovalo vystúpenie 
tanečnej umeleckej skupiny 
Čarovné ostrohy, ktoré spo-
jilo prvky tradičnej folklór-
nej hudby s modernou taneč-
nou hudbou. Ich dynamické 
a nezabudnuteľné vystúpe-
nie rozhýbalo celé publikum. 
V tanečnom rytme pokra-
čoval aj DJ Patrik Gemeri, 
ktorý sa postaral o udržanie 
dobrej nálady a zábavy až 
do neskorých nočných ho-
dín. Rozlúčka s letom sa 
mohla zrealizovať aj vďaka 
spolupráci s Oblastnou orga-
nizáciou cestovného ruchu 
Matúšova zem – Mátyusföld 
a vďaka sponzorom: Bekaert 
Slovakia s.r.o., Pierre Ba-
guette s.r.o., Polytec Com-
posites Slovakia s.r.o., Zani-
noni Logistic s.r.o., Mochov 
SK s.r.o., Savingplus s.r.o., 
STK Racing Galanta, Csa-
mok s.r.o.,  Alexandrovi 
Bendemu, Gábrorovi Tótho-
vi, Michalovi Švihranovi, 
Termálnemu kúpalisku Vin-
cov les a Technickým služ-
bám Sládkovičovo, za čo im 
srdečne ďakujeme. 

Alexander Vígh



Nyárbúcsúztató Diószegen

2024. augusztus 28-
án, szerdán nyárbúcsúztató 
rendezvényt tartottunk, 
amelyet Diószeg városa és 
a Dióhéj kulturális egyesület-
tel közösen szervezett. 
A gyerekeknek 17:00 
órától kísérőprogrammal 
készültek, melyben 
kiélhették kreativitásukat, 
illetve arcfestéssel kedvenc 
hősükké vagy állatukká 
változhattak át. Részt 
vehettek több kézműves 
tevékenységben is, például 
homokképek készítésében, 
kosárfonásban, kerámia 
készítésében, vagy krétával 
rajzolhattak a járdára. 
Később kiderült, hogy ezekbe 
a tevékenységekbe néhány 
felnőtt is bekapcsolódott. 19 
órakor a város polgármestere 
nyitotta meg az eseményt 
ünnepi beszédével, amit 
kulturális program követett. 
Az első zenekar, amely 
színpadra lépett, és remek 
hangulatot teremtett, 
a For You Acapella volt. 
Közép-Európa egyik 
legdinamikusabb acapella 
együttese, amely nemcsak 
itthon, hanem a környező 
országokban is rendszeresen 
fellép. Őket követte a Čarovné 
ostrohy táncművészeti 
csoport fellépése, amely 
a hagyományos népzene 
elemeit ötvözte a modern 
tánczenével. A táncos 
hangulatot tovább fokozta 
DJ Patrik Gemeri, aki 
gondoskodott a jó hangulatról 
és a szórakozásról egészen az 
éjszakai órákig. A nyárbúcsúz-
tató megvalósítását 
a Mátyusföld Területi 
Idegenforgalmi Szervezettel 
és támogatóinkkal 
együttműködve sikerült 
megvalósítani: Bekaert 
Slovakia s.r.o., Pierre 
Baguette s.r.o., Polytec 
Composites Slovakia s.r.o., 
Zaninoni Logistic s.r.o., 
Mochov SK s.r.o., Savingplus 
s.r.o., STK Racing Galanta, 
Csamok s.r.o., Alexandr 
Bende, Gábor Tóth, Michal 
Švihran, Vince-erdei 
termálfürdő és a Diószegi 
Műszaki Szolgáltatások. 
Nekik ezúton is szívből 
köszönjük.

Alexander Vígh
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Közösségi krónika 2024. 10.9-ig Halottak napja

Elhunytak:
Viera Hlucháňová /70/ - 
2024. 8.8. 
Mária Melišková /81/ - 
2024. 8.17.
Juraj Németh /79/ - 
2024. 8.19.
Dumann Laura /92/ - 
2024. 8.21. 
Valéria Hudecová /73/ - 
2024. 9.2. 

Križan Éva /65/ - 
2024. 9.4. 
Karol Kopáčik /58/ - 
2024. 9.22. 
Kováč Zoltán /61/ - 
2024. 9.26. 
Čermák Mária /82/ - 
2024. 9.30. 
Štefan Matejdes /75/ - 
2024. 10.3.

Megemlékezések

Köszönjük mindenkinek, aki 2024 augusztus 
23-án elkísérték utolsó útjára drága anyánakat, 
amamát, dédnagymamát 

               Dumann Laurát, 

aki 92 évesen örökre elhagyott minket.
Köszönjük a részvét szavait, a koszorúkat és 

a virágokat!

Vili a családjával és Marika, Zoli a családjával

Szeretettel emlékezünk drága férjre, édesapára, 
nagyapára 

              Benkovský Istvánra 

halálának tizedik évfordulóján október 31-én. 
Soha nem felejtünk.

Szerető családod

Szép emlékekkel látogatjuk sírodat, és 
szomorúsággal gondolunk rád. 
Búcsú nélkül távoztál tőlünk, de örökké a 
szívünkben maradsz.

Szeptember 30-a egy szomorú dátum, 
amelyen immár 2 éve annak, hogy elveszítettük 

               Gabriel Weiszt.
Szeretettel emlékeznek rád feleséged 

lányaiddal, anyósod, apósod, és testvéred 
családjával.

Emlékedre...
„Másképp lenne minden, hogyha velünk lennél,
Ha hozzánk szólnál, ha ránk nevetnél,
Elvitted a fényt, a derűt, a meleget,
Csak az egyetlen fénysugarat hagytál, az 
emlékedet.“

2024.10.4-én egy éve, hogy örökre itt 
hagyott bennünket,  szeretett férj, édesapa, após, 
nagyapa, testvér,

               Szabó Nándor
Emlékét szívükben őrzik: felesége, lányai, 

vejei, unokái és testvérei.                  

Hihetetlen, hogy már 5 éve, hogy elmentél, 
S szeretteid szívéből egy darabot elvettél.

2024. november 25-én lesz 5 éve, hogy örökre 
itt hagyott bennünket szeretett férj, édesapa, 
nagyapa és dédapa, 

               Horváth Vince. 

Szeretettel emlékezik rá felesége és lányai 
családjaikkal.

Soha nem veszítesz el valakit, akit a szívedben 
hordozol... Lehet, hogy elveszíted a jelenlétét, 
a hangját, az illatát, de amit tőle tanultál, amit 
maga után hagyott, azt soha nem veszítheted el.

Gabriela Horváthová, szül. Hupková

2024. november 19-én emlékezünk meg 
halálának 10. évfordulójáról. Akik ismerték, 
kérem, szánjanak rá egy csendes emlékezést. 
Sosem felejtjük el. 

Szeretettel emlékezik rá lánya, Miška férjével 
és unokáival, Stellkával és Alexszel, valamint a 
legközelebbi család.

Tájékoztatjuk a lakosságot, hogy 
2024. 11.1-jén 13:00-kor és 16:00-kor, 

a városi hangosbemondó Halottak napja 
alkalmából megemlékezést sugároz.
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2024. szeptember 27-
én, pénteken, 55 év után 
találkoztunk mi, a Diószegi 
Egyesített iskola IX.C 
osztály volt diákjai, a legjobb 
osztályfőnökkel, Ondrej Porges-
szel és feleségével, Editkével 
együtt. Szívesen találkozunk és 
emlékezünk vissza az iskolai 
évekre. Felidéztük az együtt 
átélt élményeket, valamint 
a versenyeket, mint például 
a papír- és vashulladék gyűjtést, 
amelyeket kis kocsikon 
szállítottunk a lakosoktól 
egészen az iskolaudvarra. 
Beszélgettünk a családjainkról 

és arról, hogy mit hozott nekünk 
az élet. Bár néhányan messziről 
jönnek, mindig szívesen 
visszatérnek közénk. Szomorúak 
voltunk azokért, akik már 
nem lehettek velünk, mivel 
örökre eltávoztak közülünk: 
Františka Križanová, Veronika 
Čanakyová, Anka Margetová, 
Milka Kučeráková és Július 
Fodor. Emlékük legyen áldott. 
Ezeket a drága pillanatokat 
nagyon élveztük, és egy kicsit 
boldogabban távoztunk azzal 
a reménnyel, hogy jövőre ismét 
találkozunk.

Paula Lachatová
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Találkozás 55 év után

Mária megünneplése már hagyománnyá vált

Szeptember tizenharmadika, 
délután – a rossz időjárás 
ellenére – ünnepi délután volt 
a Diószegi Nyugdíjas Klub tagjai 
számára, hiszen hagyományosan 
ekkor ünnepeljük Máriát és 
minden más névnapot. Mária, 
Marika, Marienka, e név 
viselői a klubban a legnépesebb 
képviselettel, 20 taggal 
rendelkeznek. A rendezvényt 
az idősek klubja elnöke nyitotta 

meg, üdvözölve a jelenlévőket 
és a meghívott vendégeket: 
Diószeg városi hivatalának 
elöljáróját, Štefan Lancz urat, 
Micháleková Silviát, valamint 
Srejner Attila urat, a Diószegi 
Csemadok helyi szervezetének 
elnökét. A rövid beszéd és 
gratuláció után a Városi 
Hivatal elöljárója, figyelmét 
minden jelenlévő Máriáknak 
szentelte. Az elnök ezután 

Sikeres szavalónk, Gizela Orosová

A galántai reneszánsz 
kastély 2024. szeptember 
19-én ismét szavalókat fogadott 
a „Szó varázsa” (Čaro 
slova) fesztiválon, amelyet 
a Galántai Művelődési 
Központ rendezett. Az 
57. alkalommal megrendezett 
női művészi szavalóverseny 
kerületi fesztiválján Diószeget 
ismételten sikeresen 
képviselte Gizela Orosová, 
a Szlovákiai Nyugdíjasok 
Diószegi Alapszervezetének 
tagja. A fesztivál célja 
a nők művészi szavalásának 
támogatása, valamint a nők 
szerepvállalásának elősegítése 
ezen a területen. Emellett fontos 

volt a szavalatok színvonalának 
összehasonlítása, hogy 
a költő szavai és a szavaló 
személyisége együtt hasson 
a hallgatóságra, párbeszédre 
ösztönözve őket.

Gizela Orosová részvétele 
a szavaló rendezvényeken 
sikeresen képviseli Diószeget, 
és szép eredményeket ér el. 
Számos díjat nyert már járási 
és kerületi versenyeken. 
A zsűri idén is méltatta művészi 
előadását. „A tékozló fiú” című 
szavalata még ma is aktuális.

Pethő Terézia, 
a Szlovákiai Nyugdíjasok  

Egyesülete HA elnöke

megköszönte mindenkinek 
a tombolához adott ajándékokat, 
Micháleková asszonynak, 
Srejner úrnak, továbbá Vala 
úrnak, Silvia Mikušovának, 
Kovács Andreának. Köszönet 
illeti továbbá Štefan Laukot, 
Alexander Bendét és Viliam 
Brunnert, állandó támogatóinkat, 
akik anyagi hozzájárulásukkal is 
segítették a rendezvényt.

Az ünnepségen összesen 
56 fő vett részt. A hivatalos 
program után következett a finom 
vacsora, melyet Marika és József 
Halás lágy dallamai kísértek. Az 
ünnepség elmaradhatatlan része 
a tombola volt, ahol ajándékokat 
lehetett nyerni. A sorsolás után 
a szórakozás tovább folytatódott 
a Halás házaspár zenekarának 
vezetésével egészen 21:00 óráig.

Szeretnék köszönetet 
mondani mindenkinek, aki
segített az ünnepség 

szervezésében, különösen tag-
jainknak, Helenka Némethová 
asszonynak a kiváló krumplis 
pogácsákért, Gášpár úrnak,
F. Németh úrnak, a Jamajka 
étterem vezetésének és 
személyzetének a finom va- 
csoráért és a remek 
kiszolgálásért. Köszönet ba-
rátainknak Halás Marikának, és 
Józsefnek. Még egyszer nagy 
köszönet támogatóinknak: Lauk 
úrnak, Brunner úrnak, Bende 
úrnak, Vala úrnak, Mikušová 
asszonynak és Kovács 
asszonynak. Mindenkit nagy 
hála és tisztelet illet. Bízom 
benne, hogy minden résztvevő, 
még azok is, akik nem nyertek 
a tombolán, elégedetten és jó 
hangulatban tértek haza.

Ján Németh 
a Diószegi Idősek klubja 

elnöke
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szívből jövő köszönet illeti 
őket. A sárkányeregetés 
sikeréhez hozzájárultak: 
a Kuffner Károly Alapiskola 
és Óvoda, Diószeg város, 
Dobrý ježko, Tesco Diószeg, 
a Boronkay család, Remmork 
K-K, Diószegi Technikai 
Szolgáltatások és a Vince-
erdei Termálfürdő.

A szervezőknek 
köszönhetően a sár-
kányeregetés ismét sikeres 
volt. Összekovácsolta a gyere-
keket, a szülőket, valamint 
a tanárokat, és gyönyörű 
alkalmat teremtett egy közösen 
eltöltött őszi délutánra.

Zuzana Červenková
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Urbánek János emlékverseny

Sárkányeregetés

2024.augusztus 24-én a No-
vý Dvorban immár a 8. al-
kalommal rendezték meg 
a Ján Urbánek Emlékversenyt. 
A tornán 6 csapat vett részt, 
és szemtanúi lehettünk 
gyönyörű akcióknak, cso-
dálatos góloknak, valamint 
érzelmeknek, legyen az öröm, 
vagy a düh, melyek mind 
a labdarúgás szerves részei, 
a sporté, amit mindannyian 
nagyon szeretünk. Az egész 
nap folyamán a napfény 
egyértelműen jelezte, hogy
ki az úr, ezért a megfelelő 
folyadékbevitel kulcsfon-
tosságú volt. A gyerekek 
számára ugrálóvárakat és 
arcfestést készítettünk elő. 
A tombola során csodás 
nyereményeket kínáltunk, 

az első két helyezett idén is 
dedikált mezeket nyerhetett 
a szlovák válogatott 
játékosoktól, Bénes László-
tól és Matúš Berotól. 

A torna legjobb játékosa 

2024. október 11-én délután 
került sor az iskola területén 
a népszerű sárkányeregetésre, 
amelyet a Kuffner K. 
Alapiskola és Óvoda 
Diószeg városával közösen 
szervezett. Az idei esemény 
sok gyermeket és szülőt 
vonzott, akik a versenyzés 
és az együtt töltött idő miatt 
jöttek el. A gyerekek lelkesen 
futkároztak a füves területen, 
és mindent megtettek, hogy 
sárkányaik minél magasabbra 
emelkedjenek. Részt vehettek 
a legmagasabban repülő 
sárkány vagy a legszebb 
otthon készített sárkány 
versenyszámban. A szülők 
ügyességüket a leghosszabbra 
szeletelt almahéj versenyen 
mutathatták meg. Nem 

hiányzott a papírrepülő-
dobás sem, amely minden 
résztvevő számára közkedvelt 
szórakozássá vált. A gyerekek 
számára további négy állomás 
volt előkészítve különböző 
sporttevékenységekkel, ahol 
próbára tehették ügyességüket 
és kitartásukat. A légvár 
is nagy népszerűségnek 
örvendett a legkisebbek 
körében, örömöt és nevetést 
hozott számukra. Miután 
a gyerekek végigjárták 
az összes állomást, 
a pedagógusokból és 
szülőkből álló zsűri kiértékelte 
a versenyeket, majd kihirdette 
a győzteseket.

A versenyek győzteseit 
a szponzorok által felajánlott 
díjakkal jutalmazták, amiért 

Mikulás-csomag utalványok

2024.december 6-án a karácsonyi vásár alatt megláto-
gat minket Mikulás hűséges kísérőivel, az angyallal és az 
ördöggel. A varázslatos hangulat és az öröm mellett a gyere-
kek számára Mikulás-csomagokat is hoznak. Annak érdeké-
ben, hogy minden gyermek számára jusson ajándék, Miku-
lás-csomag utalványokat készítettünk. 

Ezeket a szülők jelképes 1 euróért vásárolhatják meg az 
Inovatech recepcióján, 

2024. október 28-tól november 29-ig. 
Minden gyermek, aki rendelkezik utalvánnyal, biztosan 

megkapja a csomagot a Mikulástól.

Zuzana Červenková

a Diószegről származó 
Kysela Róbert lett, aki ezzel 
bebizonyította a fiatalabb 
játékosoknak, hogy nem a kor, 
hanem a focitudás számít.

A torna és a tombola 

eredményhirdetése után egy 
gyönyörű tűzijáték zárta az 
eseményt. Bízunk benne, hogy 
a játékosok és a Nový Dvorra 
kilátogató nézők szép napot 
töltöttek el, és örömmel térnek 
majd vissza jövőre is. 

Szeretnénk köszönetet 
mondani a szponzoroknak, 
akik anyagilag támogattak 
minket, és ezt minden évben 
megteszik. Köszönet illeti 
Szabó Antalt, Vilko Rumant, 
Kalmi Hrdlicát és a Diószegi 
Városi Hivatalt. Köszönjük 
a Pusztafödémesi Községi 
Hivatalnak és mindenkinek, 
aki hozzájárult a tombolához 
ajándékkal vagy utalvánnyal.

Már most örömmel várjuk 
a következő évet.

Ifj. Roman Sabler
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Játssz a szívemen!

A Cukormúzeum PT konferenciája A kerékpártúra kitűnőre sikeredett

Az Európai Mobilitási 
Hét keretében városunkban 
megrendezésre került egy 
sikeres kerékpártúra a Diószeg 
Város és a Kuffner Károly 
Alapiskola szervezésében, 
amelyen mintegy 
130 különböző korosztályú 
kerékpáros vett részt. Közös 
utunk nagyszerű példája 
volt annak, hogy a kerékpár 
hogyan képes összekötni az 
embereket – a legfiatalabb 
résztvevőktől, akik először 
pattantak gyermekbiciklire, 
egészen a tapasztalt idősekig, 
akik lelkesedéssel támogatták 
a fenntartható mobilitás 
eszméjét. A kerékpártúra 
legfiatalabb résztvevője 
a kevesebb mint egyéves 
Timon volt, a legidősebb pedig 
Németh úr, a Diószegi Idősek 
Klubjának elnöke. A kellemes 
időjárás és a nagyszerű 
hangulat hozzájárult ahhoz, 
hogy a kerékpártúra pozitív 
energiával és a friss levegőn 
végzett mozgás örömével 
telt. A célba érkezés után 
a kerékpárosoknak lehetőségük 
volt öt különböző állomáson 
versenyezni, amelyeket 
a Kuffner Károly Alapiskola 

tanítónői készítettek elő, amiért 
hálás köszönet illeti őket. 
Az összes állomás sikeres 
teljesítése után a kerékpárosok 
erőfeszítéseik jutalmaként, 
a város és az iskola által 
biztosított ajándékok közül 
választhattak. Emellett minden 
résztvevő kapott egy frissítőre 
beváltható utalványt is amit 
Diószeg Városa adományozott, 
valamint Lakatos úr, a Re-
lax büfé tulajdonosa ingyen 
kólával kínálta a résztvevőket. 
Így mindenki feltöltődhetett 
a versenyek után energiával, és 
élvezhette a kellemes pillanatot 
a többi kerékpáros társaságában. 
Ez a túra megmutatta, hogy 
a kerékpár nem csupán 
közlekedési eszköz, hanem 
közösségépítő mód is, amely 
támogatja az egészségesebb 
és környezettudatosabb 
életmódot. Hatalmas köszönet 
minden résztvevőnek 
a lendületért és lelkesedésért, 
valamint mindenkinek, aki 
hozzájárult a rendezvény 
sikeréhez. Alig várjuk 
a következő közös túrát!

Zuzana Červenková

A Na srdci mi hraj (Játssz 
a szívemen!) című Karol Duchoň 
zenés történet 2024. szeptember 
15-én annyi nézőt vonzott az 
Inovatechbe, hogy a nagyterem 
utolsó helye és még néhány sor 
az erkélyen is megtelt. 

A legnagyobb slágerek, mint 
például a Čardáš dvoch sŕdc 
(Két szív csárdása), Na srdci mi 
hraj (Játssz a szívemen), Elena, 
Tancujem s tebou rád (Táncolok 
veled szívesen), és sok más sláger 
Martin Gyimesi előadásában 
hangzott el, aki szinte élethű 
mása volt Karol Duchoňnak. 
A színdarabban kiemelkedő 
alakítást nyújtott Dušan Cinkota, 
aki Karol Duchoň halál utáni 
alakját formálta meg, és Peter 
Trník, aki az angyalt játszotta. 

A történet bemutatta az 
énekes életútját a legnagyobb 
hírnévtől és gondtalan 

fiatalságától kezdve a bohém 
életmódon át egészen a tragikus 
és szomorú végig. Az előadás 
ugyanakkor nyitva hagyta 
a kérdést: vajon meg lehetett 
volna „menteni” ezt a legendát? 
Képesek vagyunk-e felismerni 
egy látszólag sikeres, élettel 
teli ember némán kiáltó 
segítségkérését, és a felszínes 
könnyedség mögött meglátni 
a félelmet és a támogatás iránti 
vágyat?

Ez az egyedülálló zenés 
történet visszarepítette 
a közönséget abba az időbe, 
amikor Duchoň hangja 
a rádiókban csengett, és dallamai 
nemzedékeket kapcsoltak össze. 
A nézők szívéhez szólt, és mély 
benyomást hagyott maga után, 
amit álló vastaps követett, ezzel 
elismerve a darab sikerét.

Zuzana Červenková

A Cukormúzeum Polgári Társulás a művészeti Alap 
támogatásával, a „Köztestületi kutatás a Cukormúzeum 
létrehozásának előkészítésével összefüggésben” projekt ke-
retében 2024.  november  14-én,  csütörtökön  9:00  órától 
a Diószegi Magán Szakközépiskola (Fucsík u. 426, iskola az 
emlékmű mellett) épületében szervezi meg 

SZAKMAI KONFERENCIÁJÁT.

Az előadók között cukorgyári szakemberek, történészek, 
muzeológusok, építészek és egyéb szakértők lesznek, akik 
tudásukkal és tapasztalataikkal hozzájárulhatnak a Diószegi 
Cukormúzeum megvalósításához.

Szeretettel várjuk az egykori cukorgyár dolgozóit, va-
lamint mindenkit, aki támogatni szeretné ezt a kezdemé-
nyezést. Kérjük, részvételi szándékát igazolja a következő 
telefonszámon: 0948 282 698 vagy az alábbi e-mail címen: 
lubomira.paulenova@gmail.com.
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Az összetartás elérte a célját 

A közösség áldása

2024. szeptember 26-a 
és 29-e között a diószegi 
Diócska és az alsószeli kis 
citerások összpontosításon 
vettek részt, melynek 
színhelyéül a búcsi Vintop 
Karkó Tábor Resort szolgált. 
A citerázás mellett többféle 
szabadidős tevékenységben 
is részt vettek a gyerekek. 
A búcsi Babamúzeumban 
megnéztük a népviseletes 
babák (ill. babacsaládok) 

gyűjteményét, kipróbáltuk 
a relytélyes szabadulószobákat, 
krumplis pogácsát készítettek 
a gyerekek, amit végül jóízűen 
el is fogysztottak. A citerázás 
mellett jutott idő a focira, az 
asztali teniszre, sok játékra és 
nevetésre. 

Az összpontosítás célja 
a citerázás tudományának 
elmélyítése és gyakorlása, 
valamint a csapattagok 
összekovácsolása, közös 

Az egyház a nyári szünetben 
is él. A zsoltáros a 133. 
zsoltárban vallja meg: „Mily 
jó és gyönyörűséges, amikor 
testvérek együtt lakoznak.” És 
valóban, együtt lenni igazán 
jó. Ez a nyár lehetőséget 
adott nekünk arra, hogy 
különböző játékokon, túrákon 
és grillezéseken vegyünk részt, 
hallgathattuk Isten igéjét, és 
imádkozhattunk. Örömteli 
volt látni, hogy ezekben 
a tevékenységekben a szülők is 
segítenek nekünk.

Különleges élmény volt, 
amikor 25 fővel egy hétvégére 
Klenócba látogattunk, ahol 
sokan még gyerekként, 
a konfirmáció előtt jártak 
velem, és most már saját 
gyermekeikkel tértek vissza 
erre a csodálatos helyre. 
Emlékeztünk a régi időkre, 
és egyúttal felismerhettük 
a közösség áldását.

Rádöbbentünk, hogy 
egy közösség vagyunk, amit 

Isten ajándékozott nekünk. 
Az Ő gyermekei vagyunk, 
és az Istenben való reményt 
szeretnénk másoknak is elhozni. 
Erről szólt a missziós-sportnap 
a parókián, ahol többek között 
Rubik-kocka versenyt is 
rendeztünk. A nyár folyamán 
hallhattunk előadást ragadozó 
madarakról és sok érdekességet 
a szlovákiai madárvilágról is. 
Minden, amit Isten teremtett, jó.

Különösen értékes 
számunkra, hogy ezek az 
események ökumenikus 
találkozásokra is lehetőséget 
adnak a Római Katolikus 
Egyházzal. Ezt élhettük meg 
Csesztén a családi táborban 
is, mint Ökumenikus Énekkar, 
hiszen együtt lenni jó. Hálát 
adunk Istennek ezért.

Őszinte köszönetünket 
fejezzük ki városunknak az 
anyagi támogatásért.

Andrea Lukačovská, 
evangélikus lelkész

A grillezett csülkök sikert arattak

Ivančice testvérváros 
meghívására 2024. szeptember 
27-29. között részt vettünk az 
Ivančice-i Grillfesztiválon, 
amelyet hagyományosan 
kiváló hangulat és baráti 
találkozók jellemeznek. 
Versenycsapatunk a városi 
rendőrség és az önkéntes 
tűzoltóság tagjaiból állt 
össze. Úgy döntöttünk, hogy 

grillezett csülköt készítünk 
a versenyre. A választásunk 
jónak bizonyult, hiszen 
a nyolc induló csapat közül 
szép 3. helyezést értünk el. 
Szeretnék köszönetet mondani 
a Diószegi Városi Hivatalnak, 
amely biztosította számunkra 
a fuvart.

Roman Sabler

élmények szerzése volt. 
A képek is bizonyítják, hogy 
ezt sikerült elérni. 

Mindez nem jöhetett volna 
létre a Dió héj Kulturális 
Egyesület szervezése és 
a KULTMINOR, a Bethlen
Gábor Alapítvány, a Nagy-
szombati Önkormányzati 
Kerület (TTSK), Diószeg 
Város és Alsószeli Község 
támogatása nélkül. Köszönet 
érte. 

Oktatók: Soltó Marián, 
Kováč Marcela és Vígh Sándor 
- a Dió héj citerazenekar tagjai.

Vígh Sándor
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A Csemadok Diószegi Alapszervezete 
2024. szeptember 21-én rendezte meg 
a szervezet megalakulásának 75. évfordulója 
alkalmából rendezett emlékünnepséget.                                           
75 év egy ember életében is már szép 
kornak számít, nemhogy egy kulturális 
szervezet fennállásában. Igaz, a diószegi 
alapszervezet csak két évvel az országos 
szervezet létrejötte után alakult meg, de mi 
úgy gondoljuk, hogy a szervezet tényleges, 
országos megalakulásának időpontját kell 
ünnepelni, hiszen a miénk is az országos 
anyaszervezet egy kis része. Diószegen 
a múltban nagy volt a kultúra iránti 
szeretet. Ezt mi sem bizonyítja jobban, 

hogy szinte a Csemadok megalakulása után 
rögtön megkezdte működését az első helyi 
színjátszócsoport. Jobbnál jobb, egész estés, 
többfelvonásos darabokat mutattak be, 
úgy, mint a Csárdáskirálynőt vagy a János 
Vitézt stb.  Utána nem sokkal megalakult 
az Új Hajtás néptánccsoport, valamint az 
őket kísérő citerazenekar és a Vox Humana 
vegyeskar is, amely számtalan elismerést 
kapott különféle hangversenyeken. 
A néptánccsoport szintén több neves 
fesztivál díjazottja volt, de sajnos az Új 
Hajtás hosszú aktív évek után már nem tudott 
újabb hajtásokat kinevelni és megszűnt. 

Galántai Területi Választmányának 
titkárától és Srejner Attilától, a Csemadok 
Diószegi Alapszervezetének elnökétől. 
A díjazottak a magyar kultúra megőrzésének 
érdekében kifejtett tevékenységükért 
kapták az elismerést. A Csemadok 
Területi Választmányának díját, valamint 
a Csemadok Diószegi Alapszervezetének 
díját vehette át: Katona Péter, Soltó Marián, 
Vígh Sándor. A Csemadok Diószegi 
Alapszervezetének díját kapták: Talamon 
Edit és Kelemen Mihály, valamint Mézes 
Rudolf, a Csemadok országos elnökségének 
elismerő oklevelét adományozta Srejner 
Attilának.  A kultúrműsorban felléptek 
a hazai csoportok, úgymint a Diócska gyermek 
citerazenekar, a Dió héj citerazenekar, 
a Hahota színjátszó csoport énekesei, 
továbbá Bangó Drahoš zongoraművész, 
az alsószeli Varsás Néptáncegyüttes és az 
estét Derzsi György színművész-énekes 
fergeteges előadása zárta.

Ma Diószegen nagyon nehéz kultúrát, 
magyar kultúrát csinálni, hiszen egyre 
kevesebben vagyunk.  Ezért is hatalmas 
köszönet illeti a hazai csoportok vezetőit 
és tagjait, valamint azokat a személyeket 
is, akik bármilyen formában támogatják, 
segítik szervezetünk működését. Sajnos 
valóságként kell elkönyvelnünk azt a tényt, 
hogy Diószegen a Csemadok az utolsó 
éveit éli, az utolsókat, ha nem lesznek tenni 
akaró, elszánt magyar emberek, akiknek 
még fontos a kultúránk, az identitásunk, 
a hagyományaink, a magyarságunk. Legyen 
az elmúlt 75 év példa a mai generációnak, 
hogy kis akarattal nagy dolgokat tudunk 
véghez vinni! Legyen még sokáig hangos 
a kultúrházak színpada a citerazenétől, 
szóljon még hosszú ideig állótaps 
a színjátszóknak és legyen még sokáig 
magyar szó Diószegen!

         
                                                                         

A Csemadok Diószegi ASZ vezetősége

A citerazenekar a megalakulása óta töretlenül 
szárnyal, sok elismerés és díj tulajdonosa. 
Időközben a csoport felvette a Dió héj nevet, 
és tagjai méltón képviselik városunkat 
európaszerte. Pár évvel ezelőtt néhány, akkor 
még kisiskolás diák is a nyomdokaikba 
lépett és belőlük alakult a Diócska gyermek 
citerazenekar.  A színházi vonalat, amely az 
ötvenes években indult, a Hahota színjátszó 
csoport viszi tovább sikeresen már 31 éve, 
és képviseli városunkat nemcsak a környező 
falvakban, városokban, hanem számos 
versenyen és Magyarországon is.

A felsoroltakon kívül egyéb más aktivitása 
is volt az évek folyamán a szervezetünknek, 
mint például irodalmi körök, író-olvasó 
találkozók, tehetségkutatók, beszélgetések 
ismert személyiségekkel stb. 

Azt, hogy még ma is működik a Csemadok 
Diószegen, azt a tenni akaró, mindig új 
terveket szövő személyeknek köszönhetjük, 
akik mindig nagy odaadással foglalkoztak és 
szervezték a csoportokat, rendezvényeket. 
Hála Istennek a múltban sok ilyen egyén 
élt Diószegen és a jelenben is vannak még 
követőik, akik közül néhányan az est keretén 
belül elismerő díszoklevelet, emlékplakettet 
vehettek át Mézes Rudolftól, a Csemadok 

10 OLVASÓINK ÍRTÁK

A Csemadok megalapításának 75. évfordulója 
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2024. 8. 29-én  csütörtökön 
15.00 órakor mi a Diószegi 
Idősek Klubja tagjai részt 
vettünk ezen a tökéletes, 
Aranyeső Idősek Klubja tagjai 
által szervezett eseményen. 
Érkezéskor kedves, barátságos 
fogadtatásban volt részünk, az 
ügyes háziasszonyok tökéletes 

finomsággal ajándékoztak 
meg bennünket és kellemes 
meglepetés volt a kulturális 
élmény is, a Sláger TV-n 
is szereplő SISI énekesnő 
fantasztikus zenei produkciója. 
Dalaival szó szerint táncra 
perdített bennünket a hőség 
ellenére is. Ezúton szeretnénk 
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2024. szeptember 7-én, 
szombaton a Diószegi 
Kolbászklub és a RELAX 
tulajdonosainak vezetésével 
ismét megrendezésre került 
a GASTRO FESZTIVÁL, 
egy csodálatos esemény, ahol 
a környékről és külföldről 
érkező számos versenyző 
csapat ismét összemérhette 
kulináris tudását. Mi, a Dió-
szegi Idősek Klubja tagjai 
sem maradtunk ki, és a már jól 
bevált szakácscsapattal ismét 
részt vettünk: Peter Baláž, 
Erika Balážová, Ladislav 
Gášpár, Marika Gášpárová 
és segítőik, a klub tagjai, 
akik különféle finomságokat 
biztosítottak a versenyzők és 
a vendégek számára. Mária 
Gášpárová hájos süteményt, 
Piroška Lauková túrós szeletet 
és krumplis pogácsát, Helenka 
Némethová morva kalácsot 
és krumplis pogácsát, Marika 
Csanakyová almás szeletet, 
Anka Horváthová mákos 
rétest, Marika Krivošeková 
lángost hozott. Ezek mellett 
természetesen nem hiányoztak 
a 52%-os fertőtlenítőszerek 

sem. Az időjárás, a hangulat, 
a baráti összejövetelek, minden 
fantasztikus volt, amiért nagy 
köszönet illeti a szervezőket. 
Örömünket tovább fo-
kozta, hogy szakácsaink 
körömpörköltje a gyönyörű 
negyedik helyezést érte el, 
és egy porszívót nyertek. Az 
Idősek Klubja tagjai nevében 
gratulálok minden résztvevő 
csapatnak a részvételhez, 
valamint a helyezéshez. De 
főleg a részvételhez, mert 
nem is annyira fontos, hogy 
ki és milyen helyezést ért 
el, hanem hogy ott voltunk, 
a részvételünkkel egy 
fantasztikus rendezvényt 
támogattunk, jól éreztük 
magunkat, új barátokat 
szereztünk és ez a lényeg. 
Csapatunknak, az IDŐSEK 
KLUBJA csapatnak szívből 
gratulálok, és mindenkinek, 
aki különféle süteményeket 
hozott és segítette a szakácsok 
munkáját, köszönet jár. 
SZUPEREK VOLTATOK!

Ján Németh
A Diószegi Idősek Klubja 

elnöke

Búcsú a nyártól Nagyfödémesen

A Relaxban szombaton nagy volt 
az élet

Nyugdíjasok Egyesületének 
sportnapja

2024. szeptember 28-
án került sor a Szlovákiai 
Nyugdíjasok Egysesületének 
(SzNYE) IX. Galántai járási 
sportnapjára. A rendezvény 
szervezője a Galántai Járási 
Szervezet és a SzNYE 
Gányi Alapszervezet volt, 
a sportesemény helyszínül 
pedig a gányi sportpálya 
szolgált. A helyi önkormányzat, 
a polgármester és az 
alpolgármester támogatásának 
köszönhetően kiváló sport-
hangulat uralkodott. A sport-
napon több mint 120 
versenyző vett részt, akiket 
az alpolgármester Mrva úr 
köszöntött. A SzNYE Diószegi 
Alapszervezet egy férfi és egy 
női csapattal képviseltette 

magát. Mária Matlohová 
immár másodszor nyert 
aranyérmet a „sodrófadobás” 
versenyszámban.

Az időjárás kedvezett 
nekünk, és a verseny mellett 
a megfelelő hangulatot 
a járás többi szervezetének 
ismerőseivel való találkozás is 
megteremtette. A díjátadót és 
az megvendégelést a SzNYE 
Gányi Alapszervezete és 
a falu vezetése a kultúrházban 
szervezte. A záró összejövetelt 
egy fiatal népzenész éneke és 
harmonikajátéka tette még 
emlékezetesebbé. 

Pethő Terézia 
a Szlovákiai Nyugdíjasok 

Egyesülete HA elnöke

köszönetet mondani a kellemes, 
tökéletesen megszervezett 
baráti délutánért az Aranyeső 
Nyugdíjas Klub teljes 
csapatának és vezetőjüknek 
Helenka Márišovának. Nagy 
köszönet illeti a Diószegi 
Városi Hivatalt is, amely 
a megtervezett kirándulások 
szállítási megrendeléseit, 
valamint a szállítás 
finanszírozását intézi, amiért 

a klub összes tagja nevében 
is óriási köszönetet mondok. 
Köszönöm a fuvarozó cégnek 
és a sofőrnek is, aki ezúttal is 
pontosan a megrendelésnek 
megfelelően érkezett meg 
a busszal. Köszönöm szépen 
mindenkinek.

Ján Németh
A Diószegi Idősek Klubja 

elnöke 
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2024.8.8-án, csütörtökön 
8.45-kor a Diószegi 
Idősek Klubjának tagjai 
kikapcsolódni mentek Jókára, 
ahol jó hangulatban, kiváló 
időben és a gasztronómiai 
finomságok széles kínálatában 
16:00 óráig maradtunk. 
Köszönöm mindenkinek 
/30 tagnak/ a részvételt, 
a Malom étteremnek és 
alkalmazottainak a kellemes 
környezetet és a tökéletes 

kiszolgálást, a Diószegi 
Városi Hivatalnak a szállítás 
megszervezését és költségének 
fedezését, valamint a FERMO 
cégnek és a sofőr úrnak 
a biztonságos utazást és 
a pontos, előzetes megbeszélés 
szerinti busz érkezését. 
Mindenkinek szívből 
köszönöm! 

Németh Ján
a Diószegi Nyugdíjas Klub 

elnöke
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Vince-erdő a 2024-es nyári szezonban

Egész napos pihenés Jókán 

Ellátogattunk az Agrokomplexre

A Vince-erdei termálfürdő 
az idei nyári szezont 2024. 
június 14-én, pénteken nyitotta 
meg. Júniustól szeptemberig 
átlagon felüli meleg és stabil 
időjárásnak örülhettünk, 
amely ideális feltételeket 
biztosított a fürdőzéshez 
és a kikapcsolódáshoz. 
A minimális csapadékkal 
tarkított napsütéses napok és 
a rendszeresen 30 °C feletti 
kellemes hőmérséklet sok 
látogatót vonzott a fürdőbe. 
Ennek a kivételesen kedvező 
időjárásnak köszönhetően 
a szezon teljes mértékben ki 
tudott teljesedni, anélkül, hogy 
hosszú szünetek vagy hideg 
napok megzavarták volna 
azt. A nyár éjszaka is meleg 
volt, ami a kempingezést 
és az esti programokat 
még élvezetesebbé tette. 
A szezon végét is gyönyörű, 
nyárias időjárás jellemezte, 
ami lehetővé tette, hogy 
a fürdő hosszabb ideig 
legyen nyitva. Ez a nyár 
a Vince-erdei termálfürdőben 
valódi napsütéses napok 
szimbólumává vált, amelyeket 
mindannyian teljes mértékben 
kiélvezhettünk. 

A nyári szezon alatt (87 
fürdőzési nap) a fürdőt 93 ezer 
napijegyes látogató kereste 
fel, ami meghaladta az elvárt 
napi átlagos látogatószámot. 
A vendégek idén is igénybe 
vehettek különböző kedvez-
ményeket és akciókat 
a Zľavomat portálon keresztül, 
valamint a Multisport kártyát 
pótdíj nélküli belépésre, 

továbbá kedvezményes 
belépőket ISIC, ITIC és 
EURO<26 kártyatulajdonosok 
számára. A fürdő kempingje 
szintén nagy népszerűségnek 
örvendett (összesen több mint 
8000 vendégéjszaka), ahol 
a vendégek több mint fele 
a szomszédos Csehországból 
érkezett, ugyanez igaz a Vince-
erdei üdülőfalura is.

Az idei nyári szezont 
kiválónak és kiemelkedően 
sikeresnek értékeljük. 
A szezon utáni időszakban 
új projekteken dolgozunk, 
amelyeket a következő nyári 
szezonra tervezünk bevezetni. 
Örömmel fogadjuk az Önök 
javaslatait és észrevételeit 
is, amelyeket a www.
vincovles.com weboldalon 
található kapcsolatfelvételi 
űrlapon küldhetnek el 
nekünk, ahol további 
információkat is találnak 
a fürdő üzemeltetéséről. 
E-mailt is küldhetnek nekünk 
a kupalisko@vincovles.com 
címre. További hírekért és 
újdonságokért keresse fel 
Instagram (vincovles_official) 
vagy Facebook (tkvincovles) 
oldalainkat. Csatlakozzon 
közösségünkhöz, hogy ne 
maradjon le a legfrissebb 
hírekről!

Köszönjük minden nyári 
vendégünknek, akiknek 
köszönhetően a fürdő tovább 
növekedhet. Várjuk Önöket 
a 2025-ös nyári szezonban!

Viktor Janko

2024.8.17-én a Szlo-
vák Kiskertészek Diósze-
gi Helyi Szervezete 
a SzKK Pusztafödémesi 
Alapszervezetének tagjaival 
együtt ellátogattunk az 
Agrokomplex országos 
mezőgazdasági kiállításra 
Nyitrán. Már másodszor 
vettünk részt itt, nem csak, 
mint látogatók, hanem 
tagjaink, Vladimír Štefunko, 
Ondrej Vicián és Ján 
Németh is bemutatták saját 
termesztésű gyümölcseiket és 
zöldségeiket. Megnéztük az 
Szlovák Kiskertészek teljes 
kiállítását, nagyon tetszett 
nekünk, és lelkünk mélyén 

büszkék voltunk rá, hogy 
mi is valamilyen szinten 
hozzájárultunk a kiállítás 
sokszínűségéhez. Bár a standok 
és pavilonok közötti sétánkat 
egy időre megszakította az eső, 
nem estünk kétségbe, és ezt az 
időt egy kis felfrissülésre és 
pihenésre használtuk ki. Azt 
hiszem, nem bánhatjuk, hogy 
meglátogattuk ezt a kiállítást, 
hiszen néhányan vásároltunk 
különböző virágokat, apró 
gyümölcsöket stb. és pozitív 
benyomásokkal telve délután 
14:00 órakor hazaindultunk.  

Ján Németh 
a SzKK DHSz elnöke

Szeniorok anyagi támogatása

Diószeg Város ebben az évben is anyagi támogatást ké-
szít elő mindazok számára, akik 2024-ben már betöltötték, 
illetve töltik be 70. életévüket és az idősebbeknek. 

A támogatás kifizetésére 2024. november 25–29 
között kerül sor a városi hivatal pénztárában mindazon sze-
mélyek részére, akik legalább 2 éve állandó lakhellyel ren-
delkeznek Diószegen. 

A támogatás átvételéhez szükséges a személyi igazolvá-
ny felmutatása. Aki egészségi okokból nem tudja személye-
sen átvenni a pénzt, megteheti azt az általa megbízott szemé-
ly is. Ebben az esetben is szükség van a nyugdíjas személyi 
igazolványára.

Michalek Szilvia
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vezetője és a Hősök 
Kultuszának Igazgatósága 
képviselője, Berta Csaba 
hadnagy, a Hadtörténeti 
Intézet és Múzeum 
szakreferense, Dr. Író Sándor 
őrnagy, a Magyar Honvédelmi 
Minisztérium Katolikus Tábori 
Püspökségének lelkésze, Bánfi 
Csaba őrmester, a budapesti 
helyőrségi zenekar trombitása, 
Bréda Tivadar, a Memoriae 
Patrum Honismereti Egyesület 
elnöke, Berényi József, 
a Nagyszombati Kerületi 
Önkormányzat alelnöke, 
valamint városunk képviselői.

Balogh Katalin 
versszavalatát követően 
városunk polgármestere, Ing. 
Krommer Gábor, valamint Dr. 

Lukács Ákos Bence, a Magyar 
Honvédelmi Minisztérium 
Hadtörténeti Intézetének és 
Múzeumának Nemzetközi 
Katonai Gondozási 
Osztályának vezetője mondott 
beszédet. Az ünnepi beszédek 
után a Magyar Honvédelmi 
Minisztérium Katolikus Tábori 
Püspökségének lelkésze 
megáldotta a felújított katonai 
sírokat, amelyet koszorúzás 
követett. Végezetül Bréda 
Tivadar, a Memoriae Patrum 
Honismereti Társulás elnöke 
szólt a jelenlévőkhöz, majd 
a budapesti helyőrségi 
zenekar trombitásának zenei 
kíséretével ért véget az 
emlékező ünnepség.

Zuzana Červenková

„Egy katona, aki hősi halált 
halt fegyverrel a kezében, 
értünk ment harcba. Nem 
politikai rendszerekért, hanem 
a hazájáért.” 

Ez a gondolat hangzott el 
a megemlékezés kezdetén, 
melyet a Memoriae Patrum 
Honismereti Társulás 
hitvallása alapján rendeztek, 
amelynek célja a magyar 
katonák sírjainak felkutatása és 
gondozása, valamint háborús 
emlékművek létrehozása. 

Ennek az egyesületnek 
köszönhetően városunkban is 
sikerült a Magyar Honvédelmi 
Minisztérium Hadtörténeti 
Intézete és Múzeuma anyagi 
támogatásával helyreállítani 

13, a II. világháborúban elesett 
magyar katona sírját. 

Ennek kapcsán 2024. 
szeptember 11-én emlékező 
ünnepséget tartottak 
a régi temetőben, amelyen 
meghívott vendégek is részt 
vettek: László Tamás Lesko 
alezredes, Magyarország 
védelmi, katonai és légügyi 
attaséja Pozsonyban, Gombos 
Tamás őrnagy, Magyarország 
védelmi, katonai és légügyi 
attaséhelyettese Pozsonyban, 
Dr. Lukács Ákos Bence, 
a Magyar Honvédelmi 
Minisztérium Hadtörténeti 
Intézetének és Múzeumának 
Nemzetközi Katonai 
Gondozási Osztályának 
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Megemlékezés

Már ismerjük a győzteseket

2024. szeptember 7. és 9. 
között került megrendezésre 
az Inovatechben a gyümölcs- 
és zöldségkiállítás, amelynek 
végén sor került a látogatók 
szavazatainak kiértékelésére. 
Díjaztuk a három legszebb 
gyümölcsöt, valamint a három 
legszebb díszítés.  Köszönjük 
mindenkinek, aki hozzájárult 
a kiállításhoz saját terméseivel, 
a Zelseed s.r.o.-nak 
(Felsőpatony) a termesztett 

kínálatából származó kiállítási 
darabokat, valamint az 
Egyesített Iskola (Iskola u. 
212) diákjainak a gyönyörű, 
„Iskola, szívvel a kézben” 
című kiállítási tárgyért. 
Köszönjük mindazoknak, akik 
meglátogatták a kiállítást, 
és jelenlétükkel támogatták 
munkánkat.

A kiállításon 28 kiállító 128 
kiállítási tárggyal vett részt. 
A rendezvényt 173 lakos és 

208 diák látogatta meg. Mint 
minden évben, idén is jelen 
volt a Diószegből származó 
Karol Farkaš, a DSS Štrkovec 
lakója. A kiállítás alkalmat 
adott arra is, hogy átadjuk 
az ajándékot a „Kertálmom” 
című rajzverseny győztesének, 
az Egyesített iskola diákjának, 
Gabriela Rozenbergerová-nak, 
aki a saját kategóriájában első 
helyezést ért el. Még egyszer 
GRATULÁLUNK Gabikának, 
és köszönetet mondunk 
a pedagógusoknak is, akik 
segítettek motiválni és bevonni 
a diákokat a versenybe.

Gyümölcs- és zöldség-
kategória:
1. helyezett - Ondrej Vicián - 
kései káposzta
2. helyezett - Vladimír 
Štefunko - elefánt fokhagyma
3. helyezett - Zuzana Rutland 
- óriás tök

Dekoráció kategória:
1. helyezett - Anna Szalayová 
- lopótök
2. helyezett - Tibor Myslík - 
Szőlődekoráció
3. helyezett - Agáta Nagyová - 
Az ősz színei

Szívből gratulálunk 
minden győztesnek! Végezetül 
szeretnék köszönetet mondani 
a SzKK bizottság minden 
tagjának és mindenkinek, 
aki segített a kiállítás 
megszervezésében, az Inovatech 
vezetésének és munkatársainak, 
a MSZ Diószegnek, Ing. 
Anton Szabónak a gyönyörű 
és ízletes almákért, amelyekkel 
megajándékoztuk iskoláink 
diákjait, és külön köszönetet 
mondunk a városi hivatalnak 
a kiállítók számára nyújtott 
pénzügyi támogatásért. Hálás 
köszönet mindenkinek!

Ján Németh
A SKK DHSz elnöke
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lakásügyi bizottság alelnöknője 
és Lengyelfalusy Imre, 
a bizottság tagja köszöntötték 
az egybegyűlteket.  Oros 
Gizella szavalatát Lancz 
István, a Diószegi Városi 
Hivatal elöljárójának 
pohárköszöntője követte. Az 
ünnepség hivatalos része után 
a vendégek elfogyasztották 
a korai vacsorát és az 
esti órákig kellemesen 
elszórakoztak a Halás zenekar 
zenéje mellett.  Búcsúzáskor 
az ünnepeltek köszönetüket 
fejezték ki a szép délutánért. 
A város vezetősége köszönetet 
mond mindazoknak, akik 
eljöttek erre az ünnepségre 
és   tisztelettel gondol azokra, 
akik valamilyen oknál fogva 
nem tudtak részt venni ezen 

a találkozón. Reméljük, hogy 
jövőre majd mindannyian újra 
találkozhatunk!  Köszönet 
illeti a Polgári Ügyek 
Testületét, a Kuffner Károly 
Alapiskola és a Petőfi Sándor 
Alapiskola pedagógusait és 
tanulóit a szép és változatos 
műsorért, a felszolgálást 
bevállaló tanulókat a hibátlan 
kiszolgálásért, a Diószegi 
Technikai Szolgáltató 
munkatársait a segítségért és 
az iskolai étkezdét a finom 
ételért, mellyel hozzájárultak 
az ünnepség sikeréhez. 

Minden idős polgárunknak 
jó egészséget, tartalmas, aktív, 
szép éveket kívánunk!  

 
                     Michalek Szilvia
                    szociális referens
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Október az idősek iránti 
tisztelet hónapja, amely 
a szép kort megélő emberekről 
és megbecsülésükről 
szól, amely a szeretet 
és megbecsülés ünnepe. 
Hiszen az a dolgunk, hogy 
megtanuljuk és megtanítsuk 
a gyermekeinknek, 
a következő generációnak 
tisztelni az időseket. Már 
hagyománnyá vált, hogy 
évente egy alkalommal, 
ilyenkor ősszel összejövünk 
azért, hogy kifejezzük 
hálánkat, tiszteletünket, 
megbecsülésünket és 
szeretetünket azok iránt, 
akik hosszú, munkában 
eltöltött évek után köztünk 
töltik megérdemelt nyugdíjas 
éveiket.

Ennek a tiszteletnek 
a kifejezése képpen rendezte 
meg az idén is a városi 
képviselőtestület mellett 
működő Szociális és 
lakásügyi bizottság az idősek 
találkozóját.

2024. október 5-én, 
városunk közel száz 70 
évesnél idősebb polgára jött 
el a főiskola éttermébe. Az 
ünnepséget a Polgári Ügyek 
Testületének tagja Katona 
Edit nyitotta meg és vezette 
le.  A helyi alapiskolák 
tanulói versekkel, dalokkal 
és táncokkal fejezték ki 
tiszteletüket a nagymamáknak 
és nagypapákat. A kultúrműsor 
után a város polgármestere 
Krommer Gábor, majd 
Kristína Kovács, a Szociális és 

Megemlékeztünk a Szlovák Nemzeti Felkelés 80. évfordulójáról

Tisztelet városunk idős polgárainak

2024. augusztus 30-
án Sládkovičovo lakosai 
ünnepélyes koszorúzással 
emlékeztek meg a Szlovák 
Nemzeti Felkelés 80. év-

fordulójáról a régi kultúrház 
előtt. A nemzeti himnusz 
elhangzása és Sabinka 
Križanová, valamint Katarína 
Baloghová szavalata után Jozef 

Janský, a Galántai Antifasiszta 
Harcosok Szövetsége re-
gionális bizottságának elnöke 
és Krommer Gábor, városunk 
polgármestere mondott 

beszédet. Beszédeikben 
felidézték a Szlovák Nemzeti 
Felkelés történetét, és 
tisztelegtek azok előtt a hősök 
előtt, akik életüket áldozták 
a fasizmus és nácizmus 
elleni küzdelemben, hogy 
megmentsék országunk 
jövőjét. Ezt követően Diószeg 
város, a galántai ZPB területi 
bizottsága, a politikai pártok 
és az Antonius idősek otthona 
képviselői ünnepélyesen 
koszorúkat helyeztek el az 
emléktábláknál. Végezetül 
Edita Katonová megköszönte 
a jelenlévők részvételét és 
elköszönt tőlük.

Zuzana Červenková
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ezüst-sávban részesített 
versenyzői és a Mentor 
Tehetségtanfolyamon résztvett 
tanulók egy – a Szlovákiai 
Magyar Pedagógusszövetség 
által szervezett – kirándulásra 
kaptak meghívást Komáromba, 
ahol meglátogatták az 
Agroverzum Tudományos 
É l m é n y k ö z p o n t o t , 
a Beethoven emlékmúzeumot, 
valamint a Trianon Múzeumot, 
és az így átélt élmények 
alapján jutottak új ismeretek 
birtokába. A kirándulások 
mellett megkezdődött 
a megemlékezések sora 

is. Elsőként részt vettünk 
a diószegi temetőben 
megtartott emlékünnepségen, 
ahol a 13 magyar honvéd 
sírjának felújítása alkalmából 
megemlékeztünk a II. vi-
lágháborúban elesett magyar 
katonákról. Benedek Elek 
születésnapján az iskolában 
megtartottuk a Magyar 

Népmese napját, amelynek 
keretében a legkisebbek 
mesefilm vetítésen vettek  
részt, majd játékos vetélkedő 
és szabadulószoba várta 
őket. Október elején – mint 
minden évben – idén is 
megemlékeztünk az aradi 
vértanúkról, a tanulók egy 
előadáson vettek részt, amelyet 
az emlékezés gyertyáinak 
meggyújtása és egy kvíz 
követett. 

Szinte belegondolni is 
hihetetlen, hogy mennyi 
minden fér bele a tanulás 
mellett egy iskolai hónapba, 

biztos vagyok benne, hogy  az 
iskolánkat látogató tanulók és 
pedagógusok a többi hónapot 
sem fogják tétlenül tölteni, és 
a kemény munkának az idén is 
több látható jele lesz, amelyről 
rendszeresen beszámolunk 
majd.

Takács Katalin
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Mi történt a Petőfi Sándor Alapiskolában

Szeptember 2-án teljes 
gőzzel vetettük bele magunkat 
az új iskolaévbe, amit mi 
sem bizonyít jobban, mint 
a mögöttünk álló egy hónap 
eseményeinek sora. Épp 
hogy csak véget ért a Balaton 
parti Zánkai Erzsébet-tábor, 
amelyen az iskola sikeres 
pályázatának következtében 
10 tanulónk vehetett részt, 
máris elérkezett a tanévnyitó 
időpontja. Elsőseink gyorsan 
alkalmazkodtak az új 
környezethez, a nagyobbak 
már jó ismerősként beszélték 
meg a nyári szünet történéseit 
– kivéve talán a 6. és 7. 

osztályosokat, akiknek 
idejük sem volt az élmények 
megvitatására, szeptember 
3-án máris megkezdődött 
számukra az egy hetes 
úszótanfolyam, a diószegi 
vince-erdei fürdőben. Okta-
tóinknak sikerült elérniük, 
hogy a gyerekek szinte 
mindegyike a hét végére 
sikeresen leúszta a célként 
kitűzött távolságot. Az iskola 
reciklációs programján belül 
tanulóink közel egy éven át 
gyűjtötték a használt elemeket 
és mobiltelefonokat, amely 
olyan nagy mértékben sikeres 
volt, hogy az iskola 30 tanulója 
ingyenes mozijegyet kapott 

egy tetszőleges filmvetítésre. 
Így egy szép szeptemberi 
napon az alapfokos tanulóink 
Dunaszerdahelyre látogattak, 
és a CINEMAX-ban 
megtekinthették az Egy cica 
10 élete című animációs 
filmvígjátékot. Ez az élmény 
nagy motiváció volt a gyerekek 
számára, hogy ez évben is 
aktívan kapcsolódjanak be 
a reciklációs programba. 
Közben a turisztikai 
szakkörünk sem tétlenkedett. 
Meghirdette idei első túráját, 
amely a nagy érdeklődésre 
való tekintettel két 
naposra sikeredett. Egy 

autóbusznyi „turista“ indult 
el a Magas-Tátrába, hogy jól 
megmozgassa magát az őszi 
természetben. A kiindulási 
pont a Zsári-völgyi (Žiarska 
dolina) Baranec chata volt, 
ahonnan két túrát is sikerült 
megvalósítani (Pribylina, 
Liptovská Mara), emellett egy 
szakértővel gombát gyűjtöttek 
az erdőben, este pedig jót 
szórakoztak a finom vacsora 
és egymás társaságában. 
A tavalyi évben aktívan 
bekapcsolódtunk a tanulmányi 
versenyekbe és programokba, 
ennek köszönhetően 
a Kincskeresők elnevezésű 
honismereti verseny 
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megköszönni minden részt-
vevőnek, a szervezőknek 
a rendezvény lebonyolítását, 
valamint Diószeg városának 
a segítséget és az anyagi 
támogatást.

Iskolánk az elmúlt tanév 
óta részt vesz az Erasmus+ 
programban, amely a fiatalok 
oktatását és képzését támogatja 
Európában. A programban való 
részvétel magában foglalja 
a tanárok képzését is. Augusztus 
végén Koppenhágában 
tartottak egy továbbképző 
tanfolyamot pedagógusok 
számára, amely az iskolai 
lemorzsolódás megelőzésére 
összpontosított, és amelyet az 
Erasmus+ program keretében 
az Europass Teacher Academy 
szervezett. Mivel számunkra 
is fontos diákjaink jóléte és 
rendszeres iskolába járása, 
a képzésen három pedagógus 
vett részt: a tanárok 
közül Mgr. V. Čuntalová, 

a napközi pedagógusai közül 
M. Večerková, valamint 
a pszichológus Mgr. L. 
Procházková.

Az angol nyelven tartott 
képzés célja az volt, hogy 
megtanulják, hogyan lehet 
felismerni a lemorzsolódásra 
hajlamos diákokat, azonosítani 
a kockázatokat, intézkedéseket 
hozni, megérteni a befolyásoló 
tényezőket, és megismerni 
a bevált gyakorlatokat, amelyek 
hozzájárulnak a lemorzsolódás 
csökkentéséhez. A képzés célja 
az volt, hogy megtanulják, 
hogyan lehet felismerni 
a lemorzsolódásra hajlamos 
diákokat, azonosítani 
a kockázatokat, intézkedéseket 
hozni, megérteni a befolyásoló 
tényezőket, és megismerni 

a bevált gyakorlatokat, amelyek 
hozzájárulnak a lemorzsolódás 
csökkentéséhez. A tanfolyam 
során minden résztvevő 
bemutatta hazáját, városát, 
iskoláját és munkáját, 
miközben megosztották 
egymással tudásukat és 
tapasztalataikat. A résztvevők 
közösen fedezték fel 
Koppenhága szépségeit, 
a dánok kultúráját és 
mentalitását, és megkóstolták 
hagyományos ételeiket. Most 
következik a megszerzett 
ismeretek és tapasztalatok 
terjesztése iskolánk 
közösségében és a szélesebb 
szakmai körökben is.

Szeptember utolsó hetében 
iskolánkban megrendezésre 
került a Fehér kréta (Biela 
pastelka) gyűjtés, amely 
a Szlovákiai Vakok és 
Gyengénlátók Szövetségének 
égisze alatt zajlik. A gyűjtés 
célja pénzeszközök biztosítása 

a látássérült emberek 
támogatására. A Fehér kréta 
bevételeit évente a szociális 
tanácsadás és rehabilitáció 
finanszírozására, valamint 
olyan tevékenységekre 
fordítják, amelyek segítik 
a vakok és gyengénlátók 
integrációját a mindennapi 
életbe. Idén a gyűjtés 
nemcsak iskolánkban, hanem 
városunk utcáin is zajlott. 
Szeretnénk köszönetet 
mondani minden diáknak, 
szülőnek, pedagógusnak és 
a Sládkovičovói lakosoknak, 
akik részt vettek a Fehér 
ceruza projektben, és ezáltal 
támogatták ezt a nemes célt.

Az iskola vezetősége

4 ISKOLÁINK

Szeptember 2-án, 
hétfőn az iskola épülete 
előtt gyülekeztek a diákok, 
szülők és iskolabarátok, hogy 
ünnepélyesen megnyissák 
a 2024/2025-ös tanévet. 
Első osztályosaink, Peťka 
Boronkayová és Maťko 
Struhár egy kedves verssel 
nyitották meg az ünnepséget. 
PaedDr. Slávka Kramárová 
igazgatónő köszöntötte 
beszédében az összes 
diákot, szülőt és az iskola 
dolgozóit. A jelenlévőket az 
alpolgármester, MVDr. Pavol 
Bartaloš is üdvözölte, aki 
egy szimbolikus virágcsokrot 
adott át az igazgatónőnek. 
A diákok és szüleik között 
kellemes és közvetlen hangulat 
uralkodott. A tanulók örömmel 
és lelkesedéssel üdvözölték 
barátaikat és tanáraikat 
a nyári szünet után. Különösen 
izgatottak voltak a legkisebb 
elsősök, akiket tanítóik 
köszöntöttek az iskola előtt. 
Reméljük, hogy iskolánkban 
jól fogják érezni magukat, 
sok új ismeretet tanulnak 
meg, és rengeteg jó barátra 
lelnek. Bízunk benne, hogy 
ez a tanév minden diákunk 

számára sikerekkel gazdag 
lesz. A pedagógusok ismét 
sok érdekes tevékenységgel, 
versennyel és szakkörrel 
készültek, amelyekben 

a diákok kibontakozhatnak, 
fejlődhetnek, és összemérhetik 
tudásukat kortársaikkal. 
Minden tanárnak, iskolai 
dolgozónak, szülőnek és 
diáknak jó egészséget és erőt 
kívánunk, hogy jókedvvel és 
pozitív energiával vághassanak 
neki az új tanévnek.

Az iskolakezdés 
időszakában hagyományosan 
megrendezésre kerül 
iskolánkban az Európai 
Mobilitási Hét. A program 
célja az aktív mobilitás, 
a tömegközlekedés és más 
környezetbarát közlekedési 
megoldások népszerűsítése, 
amelyek hozzájárulnak 
a levegőminőség javításához, 
és élhetőbb városi 
környezetet teremtenek. 
Az iskola udvara tele volt 
kerékpárokkal, rollerekkel 
és görkorcsolyákkal, ami 
jól tükrözte, hogy iskolánk 
támogatja ezt az elképzelést. 
A hét fénypontja egy 
kerékpártúra volt az 
Ekopark Relaxba, amelyet 
Diószeg városával közösen 
szerveztünk. A célba érkezés 
után a kerékpárosok különböző 
versenyekben vehettek részt, 

melyekért kedves ajándékokat 
kaptak. Ez egy kellemes 
délelőtt volt, tele nevetéssel 
és kellemes beszélgetéssel. 
Ezúton is szeretnénk 

A Kuffner Károly Alapiskola és Óvoda életéből 
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Az óvoda átadása

2024. szeptember 2-án nyitotta meg 
kapuit a Diószegi Egyesített Iskola épületében 
található 54 gyermek befogadására 
alkalmas új óvodaépület, amely az „Óvoda 
kapacitásának bővítése új épület építésével” 
elnevezésű projektnek köszönhető. Mint 
sok jelenlegi projekt esetében, ennek az 
óvodának a megvalósítása is bonyolult volt. 
A kezdetektől sokan szkeptikusak voltak, 
nem hitték el, hogy sikerül a projektet 
az Európai Unió előző programozási 
időszakának végéig befejezni. Az eredeti, 
2022 májusában kiírt pályázat átvizsgálása 
nagyon sokáig, egészen decemberig tartott. 
Végül az építőiparban bekövetkezett 
árváltozások miatt az egész folyamatot 
újra el kellett végezni. Természetesen az 
építőipari piacon megemelkedett árak 
a tervezett építkezés végső árát, és így 
a város társfinanszírozását is növelték. A város 
eredetileg 600 980 eurós támogatást kapott 
a Szlovák Köztársaság Belügymi-
nisztériumától erre az építkezésre, de később 
a projekt irányítása átkerült a Szlovák 
Köztársaság Kormányhivatalához. Az ismételt 
közbeszerzés befejezése után az épület, 
a berendezések, a bútorzat és a tartozékok 
teljes ára 1 246 501 euró volt. Így az 
új óvoda építési munkálatai csak 2023 
márciusában kezdődhettek el, és 2024 
végére kellett volna befejeződniük. Mivel 
az építőipari piaci áremelkedés minden 
megvalósult projektre hatással volt, 
a Kormányhivatal felismerte, hogy 
a nem tervezett áremelkedést kompenzálni 
kell. Diószeg városának is sikerült 
a SURPLUS forrásból 269 410 euró összegű 
kiegészítő támogatást szereznie ehhez az 
építkezéshez. Hosszú út vezetett a kezdeti 
ötlettől a mai fináléig, azaz az új épület üzembe 
helyezéséig. Ez sok vállalat összehangolt 
erőfeszítése és közös sikere volt, mint 

például az EH bau s.r.o., AP PROJEKT spol. 
s r.o., JKL production s.r.o., NOMIland s.r.o., 
Komingstav s.r.o., BELUNA a.s., TRIUS 
FINANCE s.r.o., AMIRE s.r.o., Sládkovičovo 
Technical Services, és természetesen 
a Diószegi Városi Hivatal munkatársai, 
akik az építkezés menetét koordinálták. 
A város egy új, modern épülettel 
lett gazdagabb, melynek összértéke 
1 246 000 euró, beépített területe 
600 m2, ez a végső ár tartalmazza 
az új épület leltárát, a berendezést, 
a légkondicionálást, a tartozékokat, 
a játszóteret, az épület kerítését és az óvoda 
területének bejárati kapuját. Ebből az 
összegből a város számára nyújtott támogatás 
870 391 euró volt, a város hozzájárulása 
pedig 434 737 eurót tett ki.

A három tantermet tartalmazó 
épület átadási ünnepségére meghívást 
kaptak a projekt megvalósításában részt 
vevő vendégek, az önkormányzat, az 
egyesült iskola képviselői és a városi 
tanács tagjai. Az ünnepség megnyitója az 
óvodásoké volt, akik szépen szavaltak, 
énekeltek és táncoltak a jelenlévőknek, 
amiért nagy tapsot érdemeltek ki. 
A vendégek üdvözlése és Stefan Lancz, 
az önkormányzat vezetőjének bevezető 
beszéde után, aki a jelenlévőknek a projekt 
megvalósításának menetét ismertette, 
Pavol Bartaloš, a város alpolgármestere 
vette át a szót, mivel a város polgármestere 
egészségügyi okokból nem tudott részt 
venni az eseményen.  Az alpolgármester 
köszönőleveleket adott át a projekt 
megvalósításában részt vevő vendégeknek, 
majd Aneta Mikešová, az egyesített iskola 
igazgatóhelyettesével együtt átvágta 
a szalagot, így az óvoda hivatalosan is 
átadásra és megnyitásra került. Slávka 
Kramárová, az egyesült iskola igazgatója 

meghívta a jelenlévőket egy épületbejárásra. 
Ezt követően mindenki számára frissítővel 
készültek, amelyről a községi hivatal 
munkatársai gondoskodtak. A gyerekek nagy 
örömmel fogadták a gyümölcsleveket és 
a filctollakkal ellátott kifestőkészletet. 

Bízunk benne, hogy ez az épület hosszú 
ideig szolgálja majd az itt nevelkedő 
gyermekek elégedettségét, valamint 
a pedagógusokat, akik játékos formában 
segítik majd a gyerekeket az alapok 
megszerzésében a további tanulmányaikhoz.

Zuzana Červenková

a településrendezési terv módosítására 
beérkezett kérelmek lesznek.

• a közlekedési szervezet módosításához 
szükséges intézkedések elvégzését, amely 
magában foglalja a teherautók behajtásának 
tilalmát kivéve a szállítási szolgáltatást 
a teljes Fučík utcában, a Vasúti utcában 
egészen a Nagyfödémesi utcával való 
találkozásig, továbbá a Pionír utcában 
és a Kosúti úton Diószeg város teljes 
belterületén,

• az éves díjazás kifizetését Mgr. Viliam 
Brunnernek, a Diószegi Technikai 
Szolgáltatások igazgatójának, amely egy 
havi 2023-as alapbérének megfelelő összeg.

A városi képviselő-testület tudomásul vette: 
• a 13. Diószegi Városi Képviselő-testület 

ülésén hozott határozatok végrehajtásának 
ellenőrzési jelentését

• a Diószegi Városi Képviselő-testület 
határozatainak végrehajtásáról szóló 
összefoglaló jelentést

• a panaszok és petíciók kezelésének 
ellenőrzéséről szóló jelentést a 2023-as évre 
vonatkozóan.

A városi képviselő-testület nem hagyta jóvá: 
• Diószeg város beruházási szándékát, amely 

a „405-ös épületjegyzékszámú lakóépület 
külső falburkolatának hőszigetelése és 
hőforrásának felújítása” beruházási projekt 
megvalósítására irányult 

• a „405-ös épületjegyzékszámú lakóépület 
külső falburkolatának hőszigetelése és 
hőforrásának felújítása” építési költségeit 

562 762,94 € összegben, ÁFA-val együtt
• a közbeszerzés eredménye alapján 

a „405-ös épületjegyzékszámú lakóépület 
külső falburkolatának hőszigetelése 
és hőforrásának felújítása” projekt 
kivitelezőinek kiválasztását 

• a „405-ös számú lakóépület külső 
falburkolatának hőszigetelése és 
hőforrásának felújítása” beruházási 
projekt finanszírozási módját az 
Állami Lakásfejlesztési Alaptól felvett 
562 762,94 € összegű hitel felvételével, 
25 éves határidővel,

• a hitelkérelem benyújtását az Állami 
Lakásfejlesztési Alaphoz.

A jegyzőkönyv teljes szövege 
a www.sladkovicovo.sk honlapon olvasható.

2024.12.06. az Inovatech előtt 
Karácsonyi vásár 
16:00 órakor találkozó a 
Mikulással, az ördöggel és az 
angyallal 
További információk a Mikulás 
csomagok utalványairól a 13. oldalon

2024.12.11. 16:30 órakor az Inovatechben 
Művészeti Alapiskola karácsonyi 
koncertje
2024. 12.12. 18:00 órakor az 
Inovatechben 
Könyvbemutató -  Kuffner Károly 
halálának 100. évfordulójára
2024.12.13. 18:00 órakor az Inovatechben 
Karácsony a Dió héj együttessel
2024.12.20. 18:00 órakor az Inovatechben 
Városi karácsonyi koncert
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jó vezetőt az tölti el elégedettséggel, amikor 
azt látja, hogy az általa vezetett csapat tagjai 
közös erővel olyan nagy sikereket is el tudnak 
érni, amelyek megvalósulásában nem is hittek. 
A város önkormányzata is egy csapat jó példája. 
A város polgármesterét és a képviselőket 
a választópolgárok demokratikus választásokban 
„válogatták be egy csapatba“. Egyikük sincs 
alárendelve a másiknak, egyenjogú pozícióban 
működnek. A polgármester mint  megválasztott 
vezető képviseli a várost, a képviselő testület 
tagjaié a jog, hogy döntsenek a város vagyoni 
kérdéseiben, általános érvényű rendeleteket és 
határozatokat fogadjanak el. Fő feladatuk az, hogy 
közösen dolgozzanak egy csapatban úgy, hogy 
a város fejlesztése mellett megoldásokat találjanak 
a lakosság jogos igényeinek és mindennapos 
problémáinak orvoslására, mert ezek a városban 
élő választópolgárok bízták meg őket ezzel 
a felelősséggel és az ehhez tartozó jogkörökkel. 
Ha a város vezetése és a város vagyonának 
gyarapítása egyszerű lenne mint a pofon, akkor 
a helyükben a városért dolgozhatna bárki más. 
Mivel azonban a város vezetése sokkal nagyobb 
felkészültséget igényel, az önkormányzati 
választásokat éppen azért rendezik, hogy 
négyévente a lakosok kiválaszthassák a legjobb 
képességű, leghasznosabb és legtehetségesebb 
önkormányzati csapatot, amelyikben megbíznak, 
és amelyikre rábízhatják a város kezelését. 
Amennyiben ebbe a munkakörnyezetbe bármilyen 
szinten bizalmatlanság, megvetés, alaptalan 
vádaskodás vegyül, az csak csorbítja és megrontja 
az erkölcsöt és a kölcsönös kapcsolatokat, szétveri 
az összhangot ami végeredményben a közös célok 
eléréséhez vezető utat gátolja meg.

Az utóbbi hónapokban az új óvoda beindítása 
mellett sikerült előkészíteni és beadni néhány 
fejlesztési pályázatot. A Technikai Szolgáltató 
Vállalat gépparkjának bővítésére több pályázatot 
adtunk be. A háztartási hulladék osztályozásának 
bővítésére támogatást kértünk egy új traktor, 
elülső rakodó és egy tehermérleg beszerzésére 
303 279,- EURO értékben. A Szlovák Köztársaság 
Környezetvédelmi alapjába több kérvényt 
nyújtottunk be, egyrészt szintén egy új traktor 
és felszerelés megvásárlására, nagyméretű 
hulladéktároló konténerek beszerzésére, és egy 
következő kérvényben egy kisebb traktor és 

felszerelés megvásárlására kértünk támogatást. 
Ami a városvezetés építkezési fejlesztésekkel 
kapcsolatos terveit illeti, beadtunk egy pályázatot 
„Szociális jellegű bérlakások“ építkezési 
tervdokumentációjának elkészítésére 18 821,- 
EURO értékben a Cukorgyári utca házszámú 9 
lakásos épület átépítésére. Ami a város útjainak 
javítását illeti, beadásra került egy pályázat, 
melyben 1 234 027,- EURO támogatást kértünk. 
Hasonló témájú útjavítást megcélzó pályázat volt 
az is, amelyben az Iskola utca, a Cukorgyár utca 
(egészen a templomig), és a Grand és az Iskola utca 
közti átkötő út burkolatának felújítását szeretnénk 
megoldani. Elészült és beadásra készen állt a „405-
ös házszámú bérház teljes szigetelése és a fűtési 
technológia cseréje“, ami ugyanilyen felújítással 
folytatódott volna a 404-es házszámú épület 
esetében is. A felújítási terv értelmében megvalósult 
volna az épület külső  szigetelése, a tető teljes 
szigetelése ásványgyapot szigetelő anyaggal, 
megújult volna az épületek homlokzata, az összes 
ablak és külső ajtó helyett a legmodernebb, jól 
szigetelő  nyílászárók kerültek volna beszerelésre, 
modern, sokkal hatékonyabb kazánokra cserélték 
volna az épületek fűtési renszerét és vezetékeit, 
és megújult volna a bérlakások külső formája és 
összképe, például a korlátok felújításával. Sajnos 
ez a pályázat, melynek az előkészítésén a tervezők 
és a városi hivatal dolgozói hosszú hónapokon 
keresztül dolgoztak, nem kerülhetett beadásra az 
Állami Lakásfejlesztési Alap felhívására, mivel 
a beadáshoz szükséges képviselői határozat 
tárgyalásánál és szavazásánál ismét valamiféle 
„kommunikációs félreértés“ történt, amikor 
hasonló helyzet állt elő, mint az előző testületi 
ülésen a kastély megvásárlásának meg nem 
szavazásán. A bérlakások felújításához szükséges 
kérvény szavazásánál ugyan a 11-ből 5 képviselő 
a pályázati kérvény beadására szavazott, de 
a maradék 6 (tehát a képviselők döntő többsége...) 
tartózkodott a szavazástól, ezáltal a pályázathoz 
szükséges határozat nem lett jóváhagyva. Annak 
ellenére, hogy ezt a felújítási projektet a képviselő 
testület eleinte fontosnak tartotta, hiszen az 
épületek lakói már régóta várják ezt a felújítást. 
A sport nyelvezetével mondva: idő kell ahhoz, 
hogy egy csapatban a kívánt egység és összhang 
kialakuljon, talán az itteni, a választók által delegált 
csapatnak is át kell jutnia egy ilyen időszakon, 

hogy fokozatosan egy erős csapattá váljon, 
és a megválasztott képviselők mindegyike az 
esetleges negatívumok helyett inkább a kívánkozó 
lehetőségekre összpontosítson. Minden jó csapatra 
érvényes, hogy szinte sosem veszít. Vagy nyer, 
vagy ha néhány problémát nem tud megfelelően 
kezelni és ennek eredményeként néha veszít, ebből 
a vereségből a jövőre nézve levonja a tanulságot, 
és ezzel a hibákból tanulva megerősödik. Az itteni 
tehetséges fiatal csapat esetében is érvényes, hogy 
még él a remény, hogy az apró problémákból 
tanulva eljut a harmonikus együttműködésig. 
Ha esetleg nem így lenne, akkor előfordulhat, 
hogy később már mindenki bánni fogja azokat az 
esélyeket és elszalasztott lehetőségeket, amelyek 
nem lettek kihasználva.

Az utóbbi hónapokban a kulturális és 
társadalmi élet ismét gazdag volt Diószegen. 
A rendezvények gazdag kínálatából mindenki 
találhatott kedvére valót. A Nyárbúcsúztató mellett 
koszorúzással emlékeztünk meg a Szlovák Nemzeti 
Felkelés 80. évfordulójáról, az idei tanévkezdést 
színesebbé tette az új óvoda épületének átadása, 
a Szlovák Kertészek Szövetsége a nyugdíjas 
klub tagjaival együtt ismét sikeres zöldség és 
gyümölcskiállítást szervezett, a temetőben egy 
méltóságteljes emlékünnepély valósult meg a 13 
magyar honvédsír felújítása alkalmából, a sportolni 
vágyó családok kerékpártúrán vettek részt a Relax 
ökoparkba. A Csemadok helyi alapszervezete 
ünnepélyes rendezvénnyel emlékezett meg 
fennállásának 75. évfordulójáról, az idősek és 
a jubilánsok a nekik szervezett rendezvényeken 
kellemes környezetben emlékezhettek az elmúlt 
évekre és ezzel feleleveníthették a közösen 
megélt kellemes emlékeiket. Az év végéig 
még további rendezvények várnak ránk, mint 
például a lampionos felvonulás, a Radosinai 
színház előadása, a Cukormúzeum előkészítését 
szorgalmazó szakmai konferencia, a Trencséni 
színház előadása, a Mikulás ünnepség, a karácsonyi 
vásár, a zeneiskolás diákok koncertje, a Karácsony 
a Dió Héjjal és végül a Városi ünnepi karácsonyi 
koncert. Az élmények tehát biztosítva lesznek, 
használjuk ki minél többen, hogy fokozatosan 
mindannyian a karácsonyi időszak kellemes 
hangulatába kerüljünk. 

Lancz István

A városi képviselő-testület jóváhagyta:
• az ülés programját
• 121/2024. számú általánosan kötelező 

érvényű rendeletet, amely tiltja 
a játéktermek és kaszinók elhelyezését 
Diószeg város területén,

• a főellenőr ellenőrzési tevékenységének 
tervét a 2024-es év második felére 

• a „Diószegi szociális bérlakások 
projektdokumentációjának kidolgozása” 
című projektre vonatkozó vissza nem 

térítendő támogatási kérelem benyújtását.
• Diószeg város 2024-es költségvetésének 

4. módosítását a költségvetés bevételi és 
kiadási részének 125 345 euróval történő 
növelésével. 

• a csereszerződést, amely Diószeg város 
és a COOP Jednota Galanta Fogyasztási 
Szövetkezet között jött létre, 

• Diószeg város és a Green Way Infrastructure 
s. r. o. társaság között létrejött, szolgalmi 
jogok alapításáról szóló megállapodást.

• Diószeg város és a Západoslovenská 
distribučná, a. s. társaság között létrejött, 
szolgalmi jogok alapításáról szóló 
megállapodást.

• Ing. Adrián Klement, a Pierre Baguette 
s. r. o. és a PROVIDENTIA kérelmeit 
Diószeg város településrendezési tervének 
módosítására,

• a Diószeg város településrendezési 
tervének 6/2024-es számú kiegészítésének 
előkészítését, amelynek tárgya 
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MEGHÍVÓKA tiszteletről, felelősségről, a vezetők elismeréséről, az áhított
 összhangról, és a reményről, amely csak utolsóként hal meg

Engedjenek meg az elején egy rövid történetet. 
Egy volt magasrangú politikus, aki csak nemrég 
ment nyugdíjba, egy országos diákkonferencián 
adott elő. Ahogy a pódiumon állt a nagyjából 
ezer diák előtt, a jegyzeteit rendezgette, hogy 
felkészüljön az előadására, ivott egy korty kávét 
a kezében levő papírpohárból. Rámosolygott 
a diákokra és ezt mondta nekik: „Tudják, tavaly 
ilyenkortájt még mint államtitkár ugyanebben 
a hotelben tartottam egy előadást egy hasonló 
konferencián. Akkor a repülőn kényelmesen 
utaztam a luxusosztályon, a reptérre autót küldtek 
értem, hogy ideszállísanak a hotelba, elintézték 
helyettem az  elszállásolásommal kapcsolatos 
formaságokat, az előadásom előtt bevezettek 
a lobby bárba, kényeztettek és körberajongtak és 
egy gyönyörű kínai porcelán csészében kínáltak 
meg kávéval. Ezekben a napokban már nem 
vagyok abban a magas politikai funkcióban, 
egyszerű, átlagos nyugdíjas vagyok. Ezúttal 
a turistaosztályon repültem ebbe a városba. 
A reptéren fogtam egy taxit, a hotelban az 
elszállásolásomnál mindent egyedül intéztem, 
ugyanúgy, mint bármelyik másik turista. Amikor 
idejöttem, hogy megtartsam az előadásomat, 
megkérdeztem a szervezőktől, hogy kaphatnék-e 
egy kávét. Nem szolgált ki senki, egyszerűen 
a sarokban álló kávéfőzőre mutattak, hogy ott 
készíthetek magamnak olyan kávét, amilyet 
szeretnék. Ezt a kávét, amelyet most ebből 
a papírpohárból fogyasztok. Milyen tanulságot 
kellene megjegyezniük ebből a kis történetből? 
A tavalyi kínai porcelánban felszolgált kávé a lobby 
bárban nem az én személyemnek szólt, hanem 
annak a fontos politikai pozíciónak, amelyben 
akkortájt dolgoztam. Az én személyemnek elég 
kell, hogy legyen a papírpohárban felkínált kávé, 
ugyanúgy, mint ahogy mindannyiunk számára 
elég kell, hogy legyen a papírpohárban felkínált 
kávé. Ha önök sikeres emberekké válnak majd 
az életben, vagy fontos pozícióban lévő vezetők 
lesznek, sok figyelmességet élvezhetnek majd: az 
emberek „uram“-nak vagy „hölgyem“-nek fogják 
szólítani önöket, elveszik a poggyászukat, ajtót 
nyitnak majd önök előtt, illedelmesen megkínálják 
önöket egy csésze teával anélkül, hogy azt kérnék. 
Mindezek a figyelmességek azonban nem az önök 
személyének szólnak, hanem annak a pozíciónak, 

amit betöltenek. Amint eltávoznak, ugyanezek 
a szolgáltatások és előnyök már az önök helyére 
érkezőknek szólnak majd. Soha ne feledjék azt, 
hogy mindig a papírpohár az amit általánosságban 
megérdemelnek. Tanuljanak, szakmailag 
fejlődjenek, és a munkájukat a legjobb tudásuk 
szerint végezzék, hogy önök is elismert vezetőkké, 
sikeres emberekké váljanak“.

Az ember a legfejlettebb, legkreatívabb 
teremtmény a világon, állandóan fejleszteni 
akarja a képességeit. Az emberi kreativitásnak 
a bizonyítékait nemcsak a kultúra és a művészetek 
különböző ágazataiból megismert műremekek, 
hanem a különböző sportágakban a szurkolók 
elismerését kivívó tetszetős játék, az emberiség sok 
problémájának megoldását biztosító tudományos 
és technikai találmányok, és ugyanúgy az 
orvostudomány által kifejlesztett és kipróbált 
hatékony gyógymódok is jelentik.

Legyen szó egy futball edző által tökéletesen 
felkészített csapat brilliáns, szemet gyönyörködtető 
játékáról,  egy életet mentő műtétet végző 
orvoscsoport hősies teljesítményéről, melynek 
sikeres kimenetelében a páciensért aggódó 
rokonok könnyes szemmel reménykednek, vagy 
akár egy lélekemelő, a karmester által tökéletesen 
összehangolt zenekar vagy énekkar gyönyörű 
koncertjéről, a közösen elért siker mögött mindig 
látnunk kell a sok gyakorlást is. Az első, bátortalan 
kezdetek után a felelős vezető irányítása alatt 
a teljesítmény fokozatosan tökéletes összhanggá 
alakul át, amikor a csapat minden egyes tagja 
tudatában lesz a saját felelősségének és annak, 
hogy hogyan dolgozzanak össze úgy, hogy 
a közös erőfeszítéseik eredményeként közösen 
sikert érjenek el. A tisztesség alapvető elvei, 
a kölcsönös tisztelet, a vezető elfogadása minden 
sikeres munkacsoport stábkultúrájának alapvető 
eleme, más szóval mondva CSAK ÍGY működhet 
hatékonyan egy csapat, vagy munkacsoport. Az 
élet különböző helyzeteiben találkozunk olyan 
emberekkel, akik különböző okoknál fogva 
vezetői pozícióban vannak. Tudatosítanunk 
kell, hogy az ő felelősségük mértéke sokkal 
nagyobb, mint az általuk vezetett csoportban 
bárkié. A vezetők és az ő fontos munkájuk 
iránti tisztelet már a megszólításnál és a velük 
folytatott kommunikációnál kezdődik. Egy 

2024.10.27. 15:00 órakor a Magán 
Szakközépiskola épületében 
Beszélgetés Zolcer Jánossal
Gorbacsov titkai könyvbemutató

2024.10.29. 18:00 órakor a Kuffner K. 
Alapiskola előtt 
Lampionos felvonulás a városban 
Az Inovatech előtt interaktív 
gyerekdiszkó

2024.11.07. 19:00 órakor az Inovatechben 
Radosinai Naiv Színház 
Ahogy kerestük önmagunk 
Belépő: 25 euró 
Jegyárusítás a Ticketportalon és az 
Inovatech recepcióján

2024.11.14. 9:00 órakor a Magán 
Szakközépiskola épületében 
A Cukormúzeum Polgári Társulás 
szakmai konferenciája 
További információk a 12. oldalon

2024.11.22. 17:00 órakor az Inovatechben 
Sláger parádé 
Szlovák-magyar slágerek gálakoncertje 
Belépő: 11 euró/13 euró 
Jegyárusítás a Ticketportalon és az 
Inovatech recepcióján

2024.11.23. 18:00 órakor a főiskola 
éttermében 
A Kuffner K. Alapiskola és Óvoda 
VIII. Szülői bálja 
Belépő: 35 euró 
Jegyárusítás az Inovatech recepcióján

2024.11.27. 19:00 órakor az Inovatechben 
Shakespeare és Erzsébet 
Színházi előadás – történelmi dráma 
15 év alatti gyermekeknek nem ajánlott 
Belépő: 14 euró 
Jegyárusítás a MaxiTicketen és az 
Inovatech recepcióján


